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Vážení spoluobčané, milí čtenáři,
období letních prázdnin a dovolených je 
definitivně za námi, babí léto bylo v letoš-
ním roce z hlediska počasí obzvláště vy-
dařené a věřím, že se Vám líbily akce měs-
ta a že Vás zaujmou i ty budoucí.

Myslím, že se letos velice povedly PIVNÍ 
SLAVNOSTI. Nabídka piv, výborně vybra-
ný kulturní program i návštěvnost. Velmi 
k tomu přispělo krásné počasí, které nám 
přálo. Letos jsme vytáhli všechny lavičky, 
které máme, a ještě by se klidně nějaké ve-
šly. Možná i padl rekord – vytočilo se bez-
mála 5000 piv! 😊

Na náměstí proběhly první FARMÁŘSKÉ 
TRHY. Chtěli jsme obnovit tradici výroč-
ních trhů, které historicky na toto místo pa-
tří. Opět jsme měli štěstí na krásné počasí 
a Vaše ohlasy byly vesměs kladné. Myslím, 
že výběr zboží byl opravdu bohatý, tak-
že každý si mohl něco vybrat. Proto jsme 
ještě letos do kalendáře našich akcí zařa-
dili VÁNOČNÍ FARMÁŘSKÉ TRHY, které 
se uskuteční 9. 12. 2023 opět na stejném 
místě. Věřím, že kvalitativně nastavenou 
laťku udržíme.

V příštím roce předpokládáme, že se tyto 
trhy uskuteční jak na jaře, tak i na podzim.

11. 11. 2023 nás čeká veliká společenská 
akce, a to MARTINSKÉ SLAVNOSTI. Na 
náměstí se postaví velký stan, který bude 
i temperován, takže i v případě horšího po-
časí se bude možno skrýt. Čeká Vás boha-
tý a určitě velmi zajímavý program, který 
se bude konat celý den. Ochutnáte mladá 
vína roku 2023, která zde budou prezen-
tována. Proběhne zde gastro degustace, 
příjezd průvodu sv. Martina a zahrají zají-
mavé kapely. Více o této události se roze-
pisujeme uvnitř Zpravodaje.

Z obsahu : str. 6 / Mistr republiky  
je z Dolního Benešova
V letošním mistrovství v Rallye se 
mistrem republiky v kategorii …

str. 4 /Bilancujeme první  
rok na úřadu
Uplynul již rok od posledních komu-
nálních voleb a nově zvolené …

str. 10 / Vzpomínka  
na Richarda Nováka
Když se zmíní jeho jméno, nenajde 
se na Hlučínsku a v širokém okolí…

Pokračování na další straně …

Informační  dvouměsíčník  Městského  úřadu  Dolního  Benešova
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Berte to jako pozvání a přijďte se poba-
vit se svými kamarády, rodinami, sousedy.

Lípa u pošty
Mám jednu nemilou zprávu. Bohužel lípa 
před poštou na náměstí Svobody už doží-
vá. Jistě jste si všimli, že tato lípa je „zelená“ 
i v zimě. Strom je napaden jmelím a to pře-
sahuje 50 % objemu koruny. Vitalita stromu 
je silně snížena. Ani výrazný ořez stromu, 
či chemické ošetření dle zkušenosti tento 
strom nezachrání. To pominu estetickou 
stránku, jak by strom po takovém zásahu 
vypadal. Z výše uvedených důvodů je do-
poručeno odborníky strom odstranit a na 
jeho místě vysadit nový strom již většího 
vzrůstu. Navrhují vysadit DUB, který nepře-
vezme nemoci lípy a je lépe odolný vůči 
jmelí. Samozřejmě můžeme strom ještě 
nějakou dobu nechat stát. Ale pomůžeme 
si tím nějak? Buď se budeme dívat na sta-
rý, nemocný, neestetický strom, nebo na 
krásný nový, který zde může růst pár sta-
letí a který potěší několik dalších generací.

V zimních měsících budou také probíhat 
zdravotní ořezy stromů v našem katastru 
tak, aby tyto neohrožovaly kolemjdoucí, 
či nebránily růstu nově vysazené výsadbě.

Senior TAXI
Po připomínkách občanů jsme se rozhodli 
zpřístupnit tuto službu širšímu okruhu ob-
čanů tím, že se spodní věková hranice 
sníží na 65 let. Už nyní si můžete vyřizo-
vat průkazky na městském úřadě.

Apeluji na občany, kteří bydlí v našem měs-
tě a nemají zde nahlášen TRVALÝ POBYT. 
Stále nám klesá počet obyvatel a město 

samozřejmě čerpá finanční příspěvky od 
státu dle počtu obyvatel s trvalým poby-
tem ve městě. To vše se promítá do běž-
ného života města – od rozpočtu, inves-
tic, údržby, až po kulturní akce atd. Není 
důvod mít trvalé bydliště jinde, když zde 
využíváte služeb města. Proč se mají Vaše 
peníze utrácet jinde?

Na celý podzim a předvánoční čas je na-
plánováno plno dalších akcí, jak kulturních, 
společenských, tak i sportovních. Sleduj-
te, prosím, informační kanály města (web, 
Facebook, Zpravodaj, plakáty), kde tyto 
akce prezentujeme. V listopadu přibude 
i digitální úřední deska, která bude insta-
lována před kulturním domem.

Na závěr bych Vám chtěl popřát krásný 
podzim a budu se těšit na setkání s Vámi 
například u nás na úřadě, či na akcích města.

Ing. Jan Widlák
starosta města

Nahlaste si, prosím, u nás 
trvalé bydliště !

Děkuji

Vítání občánků
Slavnostní vítání občánků se uskuteční v neděli 
05. 11. 2023 v 15 hodin v obřadní síni Městského 
úřadu Dolní Benešov. Vítání se týká dětí naroze-
ných od 01. 04. 2023, které mají trvalý pobyt na 
území města Dolní Benešov a části Zábřeh.

Přihlásit se mohou také rodiče dříve narozeného 
dítěte, kteří vítání v měsíci červnu 2023 nenavštívili. Žádost lze osobně podat 
nejpozději do 31. 10. 2023, v kanceláři č. 02.

Na Městský úřad Dolní Benešov se dostaví ten rodič dítěte, který má trvalý po-
byt v Dolním Benešově. K přihlášení je nutno doložit:

• originál rodného listu dítěte
• platný občanský průkaz
• vyplněná žádost (volně ke stažení na webu města nebo osobně na MěÚ 
Dolní Benešov, kancelář č. 02)

 Ing. Petra Harasimová

Dárci krve
Přátelské posezení u kávy se sta-
rostou se uskuteční v  pondělí 
11. 12. 2023 v 16 hodin v kancelá-
ři starosty Městského úřadu Dolní 
Benešov. O příspěvek mohou žá-
dat dárci, kteří mají trvalý pobyt 
v Dolním Benešově a části Zábřeh.

Dárci musí splňovat  
podmínky:
• získali nejméně Zlatou medaili 
prof. MUDr. Jana Jánského, která 
se uděluje za 40 odběrů

• dále Zlatého kříže ČČK 1-3. tří-
dy za 80, 120 a 160 odběrů.

Dárci musí osobně předložit:
• doklad o skutečném počtu 
bezpříspěvkového odběru

• platný občanský průkaz

• vyplněná žádost (volně ke sta-
žení na webu města nebo osob-
ně na MěÚ Dolní Benešov, kance-
lář č. 02)

Žádost lze osobně podat nejpoz-
ději do 06. 12. 2023, v kancelá-
ři č. 02.

 Ing. Petra Harasimová

Společenská kronika
Diamantová svatba
Edita a Vítěslav Lampartovi

Budeme na Vás  
vzpomínat 
Anežka Klemensová

Tyto události zveřejňujeme pouze  
s písemným souhlasem:

* snoubenců při uzavření manželství * rodičů 
při narození dítěte * jubilantů nebo rodin-
ných příslušníků při významném jubileu (70, 
75, 80, 85, 90 a více) * pozůstalých při úmrtí

Uzávěrka dalšího čísla společenské kroniky 
je k 10. 12. 2023 

Bližší informace na MěÚ Dolní Benešov, ma-
trika (tel.: 553 651 285, kl. 18) nebo na e -mai-
lové adrese: matrika@dolnibenesov.cz.

❧

Usnesení z 6. zasedání zastupitel-
stva města Dolní Benešov konané-
ho dne 21. září 2023 

Zastupitelstvo města schválilo
1. Vydání Obecně závazné vyhlášky o sta-
novení koeficientů pro výpočet daně z ne-
movitých věcí.

Pro hlasovalo 11, proti 1, zdrželi se 1.

2. Uzavření Dohody o umístění stavby č. 
IE-12-8007447/DOH/01 se společností ČEZ 
Distribuce, a.s., IČ 24729035, Teplická 874/8, 
Děčín IV-Podmokly, 405 02 Děčín týkající se 
zřízení dočasné stavby náhradní přenoso-
vé trasy vedení 110 kV na pozemcích města 
parc. č. 1532/36, parc. č. 2272, parc. č. 1224/3, 
parc. č. 2273, parc. č. 2193, parc. č. 1240/10, 
parc. č. 2192, parc. č. 2199/2, parc. č. 2199/3, 
parc. č. 1013/1 a parc. č. 1007/8 v k.ú. Dolní 
Benešov za cenu ve výši 21 677,- Kč bez DPH.

Pro hlasovalo 13, proti 0, zdrželi se 0.

3. Uzavření smlouvy o zřízení věcného bře-
mene – služebnosti č. IP-12-8027086/VB02 se 
společností ČEZ Distribuce, a.s., IČ 24729035, 
Teplická 874/8, Děčín IV-Podmokly, 405 02 
Děčín týkající se zřízení nadzemního vede-
ní nn na pozemcích města parc. č. 2149/27, 
parc. č. 2149/39, parc. č. 2149/41 a parc. č. 
2149/42 v k.ú. Dolní Benešov za cenu ve výši 
1 000,- Kč bez DPH.

Pro hlasovalo 13, proti 0, zdrželi se 0.

4. Uzavření smlouvy o zřízení věcného bře-
mene – služebnosti č. IV-12-8021553/4 se 
společností ČEZ Distribuce, a.s., IČ 24729035, 
Teplická 874/8, Děčín IV-Podmokly, 405 02 
Děčín týkající se zřízení kabelového vedení 
nn na pozemku města parc. č. 1004/4 v k.ú. 
Dolní Benešov za cenu ve výši 13 290,- Kč 
bez DPH.

Pro hlasovalo 13, proti 0, zdrželi se 0.

5. Uzavření veřejnoprávní smlouvy s Tě-
lovýchovnou jednotou Dolní Benešov, z.s., 
IČO:14616076, Osada Míru 627, 747 22 Dol-
ní Benešov týkající se dotace na zpracování 
projektové dokumentace na administrativní 
budovu – kabiny – tenis, výběrové řízení na 
zhotovitele beachvolejbalových kurtů, vý-
běrové řízení na zastřešení tenisových kur-
tů ve výši 462 430,- Kč.

Pro hlasovalo 9, proti 1, zdrželi se 3.

6. Uzavření veřejnoprávní smlouvy s FC Dol-
ní Benešov z.s., IČ 18054391, Osada Míru 687, 
747 22 Dolní Benešov týkající se poskytnutí 
dotace na nové ozvučení fotbalového hřiš-
tě a nákup podlahového mycího stroje do 
sportovní haly ve výši 179 707,- Kč.

Pro hlasovalo 13, proti 0, zdrželi se 0.

7. Rozpočtová opatření č. 3/2023 ve znění, 
které je nedílnou součástí usnesení.

Pro hlasovalo 13, proti 0, zdrželi se 0.

8. Uzavření veřejnoprávní smlouvy s Měs-
tem Hlučín, IČ 00300063, Mírové náměstí 
24/23, 748 01 Hlučín, týkající se odchytu psů 
na území města.

Pro hlasovalo 13, proti 0, zdrželi se 0.

9. Uzavření smlouvy o bezúplatném 
převodu vlastnického práva č. UZSVM/
OOP/3945/2023-OOPM s Českou republi-
kou – Úřadem pro zastupování státu ve vě-
cech majetkových, IČ 69797111, Rašínovo 
nábřeží 390/42, 128 00 Praha 2 týkající se po-
zemků parc. č. 2149/107 a parc. č. 2149/109 
v k.ú. Dolní Benešov.

Pro hlasovalo 13, proti 0, zdrželi se 0.

10. Prodloužení stávající ulice U Trati v kata-
strálním území Zábřeh u Hlučína názvem „U 
Trati“.

Pro hlasovalo 13, proti 0, zdrželi se 0.

11. Prodloužení stávající ulice Budovatelská 
v katastrálním území Zábřeh u Hlučína ná-
zvem „Budovatelská“.

Pro hlasovalo 13, proti 0, zdrželi se 0.

12. Vytvoření skupiny ve složení Martin Ku-
chař, Jan Widlák, Petr Dohnal, Jindřich Koska, 
Maxmilián Slanina, která se bude zabývat 
aktualizací Strategického plánu města. 

Pro hlasovalo 11, proti 1, zdrželi se 1.

Zastupitelstvo města vzalo na vědomí
1. Zprávu o činnosti rady města od posled-
ního zasedání zastupitelstva města.

Usnesení ze 7. zasedání zastupi-
telstva města Dolní Benešov ko-
naného dne 05. října 2023 
Zastupitelstvo města schválilo
1. Uzavření smlouvy o spolupráci při 
řešení projektu „Předcházení vzni-
ků jednorázových odpadů na Opavsku, 
CZ.05.01.05/04/22_024/0000707“ s obcí Oti-
ce, IČ 00300543, Hlavní 1, 747 81 Otice.
Pro hlasovalo 12, proti 0, zdrželi se 1 
2. Uzavření partnerské smlouvy s městem 
Horná Súča na Slovensku.
Pro hlasovalo 13, proti 0, zdrželi se 0
3. Vyjádření podpory projektu rekonstruk-
ce Sportovního areálu TJ Dolní Benešov – 
beachvolejbalové kurty ze strany města a 
schválilo použití finančních prostředků z roz-
počtu města na zajištění vlastního podílu ža-
datele, tj. Tělovýchovné jednoty Dolní Be-
nešov, z.s. na financování této akce a dále 
dofinancování do 100% celkových výdajů.
Pro hlasovalo 13, proti 0, zdrželi se 0
4. Vyjádření podpory projektu rekonstruk-
ce Sportovního areálu TJ Dolní Benešov – te-
nisové kurty, hala ze strany města a schváli-
lo použití finančních prostředků z rozpočtu 
města na zajištění vlastního podílu žadate-
le, tj. Tělovýchovné jednoty Dolní Benešov, 
z.s. na financování této akce a dále dofinan-
cování do 100% celkových výdajů.
Pro hlasovalo 12, proti 0, zdrželi se 1

Zastupitelstvo města vzalo na vědomí
1. Zprávu o činnosti rady města od posled-
ního zasedání zastupitelstva města.

Mgr. Jiří Krömer, tajemník MěÚ

Náš veřejný sad v podzámčí
Veřejný sad v podzámčí se nám rozrostl o další rostliny. Jedná se o bobulovité keře 
typu beztrnný a trnný angrešt, kamčatská borůvka, justa a tři druhy rybízu. 

Proč jsme vybrali 
na výsadbu zrov-
na tyto rostliny? 
Chceme větší vý-
běr ovocných 
dřevin s plody. 
Dalším důvodem 
tohoto výběru je 
také výška rostlin. 
Nižší keře jsou 
více dostupné 
malým dětem.  
Ty zde například mají možnost se naučit, jak mohou tyto plody sami sbírat. 

Věříme, že občané nebudou tento nový sad ničit či jeho plody dále prodávat. 
Chceme, aby se všem občanům zde líbilo!

 Ing. Petra Harasimová
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• přechod pro chodce na ulici Bolatická

• opravu střechy a fasády zámku, včetně 
 zahájení revitalizace zámeckého parku

• opravy chodníku v Zábřehu

• vybudování ovocného sadu pod zámkem

• opravu schodiště z  Podubí směrem  
 na náměstí

Během celého roku jsme pracovali na bu-
doucích projektech, a to především se za-
měřením na bydlení. Připravujeme projek-
tovou dokumentaci přestavby „Červené 
školy“ na nájemní byty, rádi bychom posu-
nuli projekt zóny rodinných domů v Zábře-
hu a umožnili i další záměry bytové výstavby.  
Máme připravené nápady pro využití zámku, 

diskutujeme o budoucnosti bývalé restaura-
ce Neptun a řadě dalších projektů.

V roce 2024 nás čeká mnoho úkolů, zejmé-
na výstavba tělocvičny, digitalizace měst-
ského úřadu, příprava projektů pro získání 
dotací např. rekonstrukce parkovacích ploch 
a další výzvy.

Na závěr bych Vám jménem svým i všech čle-
nů rady města Dolní Benešov chtěl ze srd-
ce popřát příjemné prožití vánočních svát-
ků v rodinném kruhu a hodně štěstí, pevné 
zdraví a pohody v kalendářním roce 2024.

Ing. Petr Dohnal
místostarosta města

Bilancujeme první rok na úřadu
Uplynul již rok od posledních komunálních voleb a nově zvolené zastupitelstvo a rada města Dolní Benešov svědomitě plní své úkoly. Radní 
se pozvolně aklimatizovali a seznámili se s rozpracovanými projekty předchozího vedení. Prvním krokem byla definice kompetencí a zod-
povědnosti radních za jednotlivé agendy úřadu. Po četných diskuzích bylo rozhodnuto téměř ve všech projektech pokračovat, rozvinout 
je a doplnit o nové.

Pracujeme na zlepšení komunikace s obča-
ny, a proto jsme přistoupili k založení mo-
derních informačních kanálů jako jsou soci-
ální sítě Facebook a Instagram (neváhejte si 
přidat naše stránky do oblíbených). Vytvořili 
jsme základy marketingové strategie města 
novým logo manuálem a moderními webo-
vými stránkami. Již brzy Vám představíme 
elektronickou úřední desku, která bude jed-
ním z prvků digitalizace města. Nezapomí-
náme na využívání opraveného městského 
rozhlasu a dolnobenešovského zpravodaje, 
který projde vizuální přeměnou.

Plánujeme rozšíření a modernizaci sporto-
višť jako jsou beachvolejbalové kurty a nafu-
kovací hala na tenisových kurtech. Sportovní 
areály města můžete využívat prostřednic-
tvím on -line rezervačního systému.

Naší snahou je zapojit občany do rozhodo-
vání o investicích města, a proto jsme v letoš-
ním roce zavedli novinku ve formě participa-
tivního rozpočtu. Hlasováním jste rozhodli, 
že budeme realizovat tři projekty – minizoo, 

naučné tabule u rybníka Nezmar a ohniště 
na Kamenci. V sociální oblasti se nám poda-
řilo v krátkém čase spustit službu Senior Taxi 
s významnou finanční podporou sponzorů.

Společenský živost ve městě jsme obohati-
li o nové akce jako jsou farmářské trhy a tě-
šíme se na první ročník svatomartinských 
slavností.

Důležité pro zlepšení života ve městě 
jsou investice. V uplynulém roce jsme 
dokončili rozpracované projekty:
• výstavbu zálivů a nových autobusových  
 zastávek u Kulturního domu
• přestavbu Základní školy a přestěhování  
 žáků prvního stupně
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Mistr republiky je z Dolního Benešova
V letošním mistrovství ČR v Rally se mistrem republiky v kategorii vozů s jednou poháněnou nápravou, stal dolnobenešovský rodák a pat-
riot Ondřej Vichtora se svým kolegou Davidem Štefanem ve voze Peugeot 208 Rally4, který poskytl krátký rozhovor pro Dolnobenešovský 
zpravodaj. 

Ahoj Ondro, jak ses k tomu spor-
tu vlastně dostal?

Jako dítě jsem se s otcem jezdil dívat na zá-
vody, které se mi líbily a závodění se sta-
lo mým dětským snem, který se naplnil. 
Závodím od roku 2008. První závod, ještě 
amatérský, jsem absolvoval se svým kama-
rádem Davidem Mrovcem. Následně jsme 
se s dalším kamarádem se stejnou vášní 
pro rally začali účastnit závodů již na pro-
fesionální úrovni.  Velice významným mil-
níkem pro mne byl rok 2014, kdy jsme se 
zúčastnili s Tomášem Pletkou mistrovství 
světa, kde jsme dosáhli zajímavých úspě-
chů. Posledních 6 sezón jezdím výhrad-
ně s Davidem Štefanem, se kterým jsme 
skvělí parťáci, kteří se doplňují a tvoříme 
skvělý tým. Známe se prakticky od začát-
ku našeho závodění, protože jsme začína-
li ve stejnou dobu. Mimo jiné mě závod-
ním autem přivezl i k oltáři pro mou ženu.

Co je to vlastně Rally?
Rallye je závod, který se jede po běžných 
komunikacích. Skládá se z tzv. spojovacích 
úseků, po kterých se jede za plného pro-
vozu a s dodržováním předpisů silniční-
ho provozu a dále především z měřených 
úseků, tzv. rychlostních zkoušek. Na těch 
je samozřejmě provoz uzavřen a zde se 
měří čas. Výsledný čas Rally se skládá ze 
součtu časů měřených úseků rychlostních 
zkoušek a případných penalizací, které je 
možno získat i na spojovacích úsecích. Ra-
lly je charakteristická tím, že se jede po tra-
tích, které si posádka může před závodem 
projet jen 2-3x (podle druhu závodu) a to 
v civilním voze v běžném provozu za do-
držování všech pravidel silničního provo-
zu. Během těchto seznamovacích jízd si vy-
tvoříme tzv. rozpis. V ostrém závodě pak 
podle těchto „not“ jedeme. Takže jezdec 
si trať většinou vůbec nepamatuje a jede 

jen podle diktátu spolujezdce. Navíc ně-
která místa si v seznamovacích jízdách pro-
jíždíme rychlostí třeba jen 50km/h a v sa-
motném závodě tudy projíždíme rychlostí 
klidně i přesahující 170km/h. Z tohoto po-
hledu vnímám souhru posádky jako zásad-
ní. Vzájemná důvěra je tady potřeba mini-
málně na 110%.

Co na tvé závodění říká rodina? 
No asi trpí… Je to nebezpečný koníček. 
Manželka mě ale ve všech aktivitách bez-
mezně podporuje, jezdí na závody a fan-
dí. Závodění je velice obtížné, zejména ča-
sově. Je potřeba skloubit všechny aktivity, 
rodinu, práci, koníčky…. Proto je nezbyt-
ná tolerance manželky a celé rodiny, za což 
jim velice děkuji. 

Jak se ti vše daří zvládat?
Jak už jsem uvedl, tato aktivita vyžaduje ve-
lice dobré plánování, zápal pro věc a je zde 
velice málo prostoru pro domácí gaučová-
ní a odpočinek. 

Míváš při závodění někdy strach? 
Asi bych to nenazval strachem, ale urči-
tě respektem. Moc dobře si uvědomu-
ji všechna rizika. Veškeré obavy ale musí 
opadnout v okamžiku startu, protože by 
mi bránily vykonávat tuto činnost dobře 
a s nadhledem. I když se havárie v rally ne-
zřídka stávají, bezpečnost posádek je dnes 
na velice vysoké úrovni. Auta nejsou žádná 
po domácku vyrobená, ale jsou to speciály 
s kvalitními bezpečnostními rámy, máme 

v autě hasící systémy, jsme oblečení v ne-
hořlavém prádle, používáme kvalitní přil-
by a zádržné systémy hlavy. Z mého po-
hledu je to bezpečnější než rekreační jízda 
na motorce.

Máš podporu fandů z Dolního 
Benešova? 

Ano, a  to výraznou. Největší zastoupe-
ní fandů je na závodech, které probíhají 
na Moravě. Kupříkladu na Valašské Rally 
se jeden z atraktivních úseků jel v Ostra-
vě v Dolní oblasti Vítkovic. Zde jsme měli 
nepřehlédnutelný fanklub dolnobenešov-
ských fanoušků, kterého si všimly i kamery 
České televize. Skvělá byla také návštěva 
benešovských fanoušků v servisní zóně při 
zlínské Barum Rallye.  Po letošním zisku ti-
tulu jsem obdržel velké množství gratulací. 
Velice si této podpory vážím a děkuji za ni. 

Jak vidíš svou budoucnost  
v Rally a čeho bys chtěl ještě do-
sáhnout?
Budoucnost je zatím nejasná. Letošní vý-
hře v mistrovství republiky předcházelo 
loňské vítězství v Evropském poháru a tak 
nyní přemýšlíme, co a jak dále. Logicky se 
nabízí přejít do kategorie čtyřkolek, kte-
rá je ovšem velice finančně náročná, tak-
že zatím nevíme. A čeho bych chtěl ještě 
dosáhnout? Mým snem je účast na Rally 
Monte Carlo.

Ondra Vichtora

Jednotka během uplynulých dvou měsíců zasahovala celkem u tři mimořádných událostí:

1 × Požár osobního automobilu 
(Zábřeh)
• požár byl uhašen před příjezdem jed-
notky pomocí několika přenosných hasicích 
přístrojů. Jednotka následně spolupracova-
la s vyšetřovatelem požáru při hledání příči-
ny jeho vzniku.

1 × Technická pomoc – čerpání 
vody (Zábřeh)
• jednotka provedla odčerpání vody za za-
topeného - sklepa rodinného domu. Voda 
sahající do výše cca 30 cm byla odčerpána 
pomocí eletrického kalového čerpadla.

1 × Likvidace bodavého hmyzu

Sbor dobrovolných 
hasičů Dolní Benešov

Pivní slavnosti
- členové SDH zajišťovali občerstvení pro ná-
vštěvníky na tradiční kulturní akci „Pivní slav-
nosti“ pořádané Městem Dolní Benešov, kte-
rý se konal v sobotu 9. 9. 2023 na náměstí 
C.Lellka v Dolním Benešově.

Pietní akt k uctění památky 
obětí válek

- členové sboru se dne 10. 10. v 17:00 na 
místním hřbitově v hojném počtu zúčast-
nili vzpomínkové akce na padlé vojáky, kteří 
zahynuli během světových konfliktů.

Závěrem bych rád popřál čtenářům zpra-
vodaje jménem Sboru dobrovolných hasi-
čů Dolní Benešov klidné a spokojené proži-
tí svátku vánočních ve společnosti Vašich 
nejbližších.

Za SDH Dolní Benešov Ing. Jiří Mohyla

„Co jste HASIČI…“ Jednotka sboru dobrovolných hasičů Dolní Benešov

Pěstování a prodej vánočních
stromků a okrasné zeleně 

PRODEJ ČERSTVĚ ŘEZANÝCH 

VÁNOČNÍCH STROMŮ Z VLASTNÍCH PLANTÁŽÍ

od 1. 12.
Široký výběr řezaných stromů:

 • Jedle kavkazská (normandská)

  
• Smrk stříbrný

 
www.srotek.cz

u obchodního domu TEMPO
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Anna Malchárková – Pověst o tajné chodbě pod zámkem  
v Dolním Benešově 
Na místě dnešního benešovského zámku stál dříve hrad. Území rybníků, mlýnů a bo-
rových hájů bývalo klidným místem pro život. Změna však nastala až úmrtím majite-
le. Panství se rozporcovalo a každá část měla jiného pána. Dědici však s rozdělením 
nesouhlasili a začali se soudit. Nepatrné území i se zdejším hradem připadla jedno-
mu z dědiců, rytíři svatého Jana, Karlovi. S rozhodnutím soudu nesouhlasil a odmítl 
se mu podřídit. Karel byl násilnické povahy, cítil se okraden a svůj pozbytý majetek 
si získával zpět loupežemi a násilím. Rytíř Karel i se svou družinou drábů žil za zdmi 
hradu a v noci vyjížděl na loupežné výpravy. Jezdci na koních opouštěli hrad tajnými 
chodbami, objevili se vždy znenadání a drancovali usedlosti. Vyplenili dvory a s na-
kradeným zbožím zmizeli v lese, jako by se propadli do země. Stávali se postrachem 
širokého okolí, kradli dobytek, přepadávali mnichy, pustošili dvory, ale spravedlnosti 
unikali. Díky podzemním chodbám se je nepodařilo nikdy dopadnout ani potrestat.  

Únikové cesty v podzemí bývaly součástí ka-
ždého dobře opevněného hradu. Pod bene-
šovským vedl vchod do podzemí ze střed-
ní obytné části, pod místností na přípravu 
jídel. Dveře byly umístěny za policí s nádo-
bím a vedly do další malé místnosti, kde byl 
v podlaze čtyřhranný otvor. Lehce se v něm 
protáhl i statný člověk s nákladem. Po de-
seti celkem širokých schodech se došlo až 
k dvoukřídlým železným vratům. Brána do 
podzemí se otevírala jen stěží. Jednak pro 
svou váhu, ale také tomu bránil silný průvan 
v podzemí. Za vraty začínala samotná chod-
ba s kamenným klenutím. Byla vysoká, pro-
storná a prudce se svažovala dolů. Pohodl-
ně se v ní mohl pohybovat i jezdec na koni. 
Po stranách byly poházeny části výzbroje, 
meče a poblíž železných vrat byl základní 
kámen tvrze s letopočtem MI. Po několika 
metrech se chodba rozdvojovala. První vě-
tev končila někde v Hrabyňském kopci a byla 
to jedna z důležitých spojnic mezi hradem 
a okolím. Blízko vchodu byla totiž nenápad-
ná jeskyně, kde uchovával kořist, kterou si 
pak postupně odvážel. Druhá větev měřila 
asi tak pět kilometrů a končila před řekou 
v Jasénkách. Dál už nepokračovala, východ 
byl opatřen železnou mříží. Nájezdy loupe-
živého rytíře Karla pokračovaly až do doby 
jeho úmrtí. Vlastních dětí neměl, a tak maje-
tek odkázal vdově po bratrovi a jejich třem 
dcerám. Během třicetileté války bylo měs-
tečko vystaveno nájezdy švédských vojsk 
a častému plenění. Anna Marie, dědička 
benešovského panství i přes hrozbu hrad 
neopustila a dále tam s rodinou přebývala. 
Rok byl neutěšený, Švédové pustošili pole 
a k tomu vydatně pršelo. Déšť neustával, a už 
po týdnu se voda rozlévala po okolí. Zapla-
vovala nejdříve louky, pak pole a dostala se 
až pod zámek. Pan Ondřej, manžel Anny, od-
ložil spěšnou zprávu a zamyšleně se podí-
val ven. Okolí se změnilo v jedno velké jeze-

ro, ale on dumal nad obsahem listu. Přišlo 
varování: „Švédská vojska přicházejí od jihu, 
jsou již nablízku. Na odjezd máte málo času!“ 
Odložil zprávu a obrátil se k ženě: „Musíme 
okamžitě hrad opustit. Hrozí nám obléhání 
a vyhladovění!“ Nervózně chodil sem a tam, 
a uvažoval nahlas: „Odjezd bránou v kočá-
ru je nebezpečný! Budeme riskovat?“ Anna 
Marie měla řešení: „Nehodlám děti vysta-
vit nebezpečí, uprchneme podzemím!“ na-
vrhla a manžela uklidňovala: „Neboj se, je 
to bezpečné. Jako dítě jsem chodbu něko-
likrát prošla a vím, že měří jen pár kilometrů. 
Východ je blízko kapličky sv. Urbana a ces-
ta na sever bude volná!“ Spěšně sbalili zla-
to, šperky a s malým doprovodem se vydali 
k železným vratům. Družina zavřela za se-
bou bránu a vydala se podzemní chodbou. 
Již po pár metrech, v slabém světle loučí, vi-
děli, že je všude vlhko a voda prosakuje boč-
ními stěnami. V místě, kde se chodba dvoji-
la, byl štěrkový zával a první vstup zasypán. 
Pokračovali dál, druhou částí chodeb, aniž 
by měli tušení, jak daleko jsou od zámku. 
Vody stále přibývalo, kapala z kamenného 
stropu a bočních stěn, ale žádné světlo na 
konci neviděli. Zaplavovala chodbu rychle, 
ale až když jim sahala po kolena, se rozhod-
li vrátit. Brodili se zpátky, stále jí přibývalo 
a hrozilo jim utonutí. V posledním úseku za-
čala chodba stoupat, výška vody se snížila 
a narazili na železná vrata. Zůstali za nimi 
věřili v přízeň osudu.

Během staletí se původní hrad přestavěl na 
zámek. Před stálým nebezpečím záplav se 
terén vyvyšoval nad úroveň okolí a stará 
sklepení byla postupně zasypávána. Uběh-
ly stovky let, zemřely děti majitelů a pak i děti 
jejich dětí, jen pověst o podzemní chodbě 
zůstala věkem nedotčená. 

Začátkem dvacátého století chtěli vesničtí 
mládenci vypátrat, co je na pověsti pravdy. 
Pro vesničany byl zdejší zámek nepřístup-
ný, museli proto do svého úmyslu zasvětit 
správce. Snad to byla vidina nějakého po-
kladu v podzemí, snad jen velká zvědavost, 
ale nakonec správce dovolil dobrodruhům 
průzkum provést. Mládenci byli sice nad-
šeni, ale nasazovat vlastní krk pro nějakou 
pověst se jim nechtělo. V tom jeden z nich 
dostal nápad. „Máme doma slepé hříbátko 
a hospodář tvrdí, že je k ničemu! Nejdříve 
tam pošleme koníka a potom, jestli se vrá-
tí, tam půjdeme my.“ Nápadem byli všich-
ni nadšeni. Okolo vchodu do zámeckého 
sklepení se tísnili lidé. Mládenci, aby se do-
stali k železným vratům, nejdřív museli od-
stranit návoz. Přes kupy hlíny se dostali ke 
dveřím a násilím je otevřeli. Z podzemí pro-
nikala tma, hniloba a vlhkost. Ke vstupu při-
vedli hříbě a uvázali mu na krk zvonec. Sle-
pé hříbátko se bránilo neznámému zvuku, 
vzpíralo se a nechtělo dál. Násilně ho strčili 
dovnitř a čekali. Vyplašené zvíře se dalo do 
pohybu a pomalu klusalo po cestě do ne-
známa. Při každém jeho kroku zvonek cinkal 
a dával znamení, kde se asi právě teď hříbě 
pohybuje. Cinkání bylo slyšet zřetelně do-
sti dlouho. Avšak najednou začalo slábnout 
a za chvíli bylo už jen hrobové ticho. Čekali 
dlouho, čekali i další den. Nakonec pocho-
pili, že čekají marně a vchod do podzemí dal 
správce zasypat

Anna Malchárková

Městská knihovna
V minulých dvou měsících se nám kromě klasické knihovnické práce povedly i jiné věci. Určitě to byla beseda se spisovatelkou paní Aničkou 
Malchárkovou, která prezentovala svou poslední knihu Trnková zima. Se svými příznivci se sešla v neděli 24. září v obřadní síni. Než beseda 
začala, mohli si příchozí se sklenkou vína v ruce prohlédnout malou výstavu fotografií Dolního Benešova od pana Mojmíra Tomáše.

V říjnu v knihovně proběhla milá akce, a to 
„Plackování prvňáků“. I když děti byli již čers-
tví druháci, proběhlo vše jak má být, sezná-
mení s knihovnou, ale tu již většina z nich 
k naší radosti znala, podepsání čtenářského 
slibu a nakonec každý žák dostal ozdobnou 
připínací placku a čtenářský průkaz a tím se 

stal právoplatným čtenářem knihovny. Dou-
fejme, že aspoň s částí se budeme v knihov-
ně často setkávat.

Nové knihy:
Pro dospělé:
Paris, B.A.: Vězeňkyně, Robb, J.D.: Smrtící 
spiknutí, MacClure: Lovec myšlenek, Bacho-
vá, T.: Dům hedvábí, Abel, S.: S Gretou si nic 
nezačínej, Skočilková, J.: Vesničanka, Trpko-
vá: Vesnice, Steel, D.: Tichá noc, Deaver, J.: 
Noční návštěvník, Runyan, A.: Přes zákruty 

řeky, Fjell, Jan -Erik: Pokoj stínů, Mayne, A.: 
Námořní bouře, Hanišová, V.: Neděle odpo-
ledne, Epstein, M.: Země, Nazarov, P.: Jižní 
Afrika, Neminář, J.: Hlučínsko na fotografi-
ích, Votyová, k.: Kdyby, Jindra, J.: Karel IV., 
Jakoubková, A.: Dvakrát měř, pak…, Kopec-
ká, V.: Zpověď farářky, Vondruška, V.: Katův 
odkaz a další.

Pro děti a mládež:
Hay, S.: Stella a noční skřítkové, Maneruová: 
Luk Faraona, Wich, H.: Příhody pejska, Po-
spíšilová, Z.: Dědečkovy povídačky, Reider, 
K.: Příběhy o zvířatech, Braun : Vítej v příro-
dě, Blyton, E.: Dobrodružství na Měsíčním 
hradu, Wilson, J.: Přežít, Shusterman: Kose-
ní, Zobačová: Zázrak o Vánocích, Kukovičo-
vá: Přání, Šlik, P. H.: Marta si vzpomíná, Rož-
novská, P.: Jmenuji se Olenka, Halászová: 
Nejlepší prázdniny, Peroutková, I.: Isabela 
a bílé mraky a další.

Na vaši návštěvu se těší Jana Petrásková  
a Nikola Halfarová,  

knihovnice Městské knihovny

I. Adventní koncert v kostele sv. Martina
Neděle 3. 12. v 16.30 hod.

Účinkují žáci a pedagogové ZUŠ P. J. Vejvanovského Hlučín 
a pěvecký sbor Nezmar a Rozmar. V 18.00 hod. slavnostní rozsvícení 

vánočního stromu na náměstí C. Lellka

II. Adventní koncert v kostele sv. Martina
Neděle 10. 12. v 16.30 hod.

Účinkuje Chór paraalny z Wilamowic

III. Adventní koncert v Kulturním domě
Neděle 17. 12. v 16.30 hod.

Účinkuje Městský orchestr mladých Dolní Benešov

Adventní koncerty 
v Dolním Benešově



10

Dolnobenešovský zpravodaj • 6 / 2023 Listopad – Prosinec 

11

Dolnobenešovský zpravodaj • 6 / 2023 Listopad – Prosinec

Jupiter a Saturn dominantou podzimní oblohy.
Přestože letošní začátek podzimu připomínal spíše pozdní léto, délka dnů se však nekompromisně krátí a brzké večery tak nabízejí zajíma-
vé pohledy na hvězdnou oblohu. Také letos se budou večerní oblohou pohybovat dvě největší planety sluneční soustavy Jupiter a Saturn. 
Nastane také řada dalších astronomických úkazů, ale tyto dvě planety nám budou zdobit oblohu až do zimy a tak si o nich připomeneme 
ty nejdůležitější fakta.

Jupiter je největší planetou naší soustavy 
a proto na obloze také září nezaměnitelným 
žlutobílým jasem. Je po Měsíci a Venuši nej-
jasnějším objektem na obloze. Jeho rovní-
kový průměr měří úctyhodných 143 000 km. 
Jeho oběžná dráha okolo Slunce je 5,2x dále 
než dráha Země a světlo ze Slunce k němu 
doputuje za 42 minut. Jedná se o plynnou 
planetu, tvořenou z 90 % vodíkem. Nemá 
klasický pevný povrch a tak můžeme pozo-
rovat pouze oblačné útvary tvořené lehký-
mi plyny, Nejvýraznějšími pozorovatelnými 
úkazy v jeho tisíc km tlusté atmosféře jsou 
dva rovníkové pásy a výrazná tvz. Rudá skvr-
na. Ta je projevem cirkulace a rychlé rota-
ce planety a je přirovnávaná k pozemským 
hurikánům.

Jupiter má také čtyři tzv. galeliovské měsíce. 
Ty jsou viditelné už i malým dalekohledem 
a největší z nich Ganymedes je také největ-
ším měsícem sluneční soustavy. Jeho veli-
kost je srovnatelná s planetou Merkur. S vý-
vojem velkých dalekohledů a vysíláním sond 
byly postupně objevovány další menší měsí-
ce a současný jejich počet je 79. Jupiter má 
také velmi silné magnetické pole, které se 
mimo jiné projevuje polárními zářemi v ob-
lasti magnetických pólů. Jupiter má také prs-
tenec podobně jako Saturn, je však mnohem 
slabší a běžně ho bez speciální optiky nelze 
pozorovat. Oběžná doba okolo Slunce trvá 
12 let, což znamená že se každý rok posune 
na naší obloze o 1/12 a tráví tak v průměru 
v každém zvířetníkovém znamení jeden rok.

O Saturnu se říká, že je nejkrásnější planetou 
a to díky svému výraznému prstenci, který ze 
Země můžeme pozorovat už i menšími dale-
kohledy. Je druhou největší planetou s rovní-
kovým průměrem 120 660 km, je ale značně 
zploštělý a tak polární průměr je mnohem 
menší. Slunce obíhá ve vzdálenosti 9,5x vět-
ší než Země. Jeho jasnost na obloze je men-
ší než Jupiterova a vyrovná se nejjasnějším 
hvězdám. Ze slunce k němu doletí světlo až 
za 1 hodinu a 16 minut. Oběžná doba oko-
lo Slunce je 30 let, což znamená, že po naší 
obloze se pohybuje velmi pomalu a setrvá-
vá v jednom znamení přibližně 2,5 roku. Slo-
žení Saturnovy atmosféry je podobné jako 
u Jupitera a také jsou pozorovány oblačné 
pásy, nejsou ale tak výrazné jako Jupitera. 
Mnoho informací o jeho složení a struktu-
ře prstence jsme získali díky dlouhodobé-
mu výzkumu americké sondy Cassini mezi 
lety 1997 až 2017. Na palubě měla také řadu 
evropských přístrojů.

Také Saturn má mnoho měsíců, největší 
z nich je Titan, jen o málo menší než Gany-
medes. Mnoho malých měsíců se pohybu-
je po orbitách Saturnova prstence. Prstenec 
samotný je tvořen velmi malými částicemi 
hornin, prachu a ledu. Jeho původ je tedy 
v rozpadu tělesa, nebo i více těles kome-
tárního původu, které se dostaly na kritic-
kou dráhu a byly roztrhány slapovými silami 
Saturna. Sonda Cassini také několik nových 
měsíců objevila a některé podrobněji zkou-
mala. Z těch zajímavých to byl Enceladus, Di-

one nebo Hyperion. U Saturnu nyní evidu-
jeme 82 měsíců.

Závěrem ještě dvě zajímavosti na obloze. 
V dopoledních hodinách 9. listopadu na-
stane zákryt planety Venuše Měsícem. V pří-
padě příznivého počasí budeme tento úkaz 
pozorovat dalekohledem na naší hvězdárně. 
A druhým úkazem, který může každý pozo-
rovat ze svého dvorku je meteorický roj Ge-
minidy. Je aktivní v první polovině prosince, 
ale maximum nastane 14.prosice, kdy může 
padat až 90 meteorů za hodinu.

Za astronomický kroužek František Gaidečka

Hvězdárna AK KD je přístupna veřejnosti  
každý pátek večer za příznivého počasí.

Listopad i prosinec od 17 hodin (v době vá-
nočních svátků a novoroční bude hvězdár-
na mimo provoz)

Kontakt: 
E ‑mail: hvězdárna.dbenesov@seznam.cz
Tel.: 732 845 328
Jsme také na faceboku: hvězdárna  
Dolní Benešov

Vzpomínka na Richarda Nováka (*19. 10. 1951 – † 12. 5. 2023)
Když se zmíní jeho jméno, nenajde se na Hlučínsku a v širokém okolí muzikant, který by jej neznal. U příležitosti jeho nedožitých 72. naro-
zeniny bychom ho rádi připomněli i širší veřejnosti.

Narodil se jako prostřední ze tří sourozen-
ců. Měl starší sestru Janu a mladšího bratra 
Josefa. Až do svých prvních narozenin byl 
úplně zdravým dítětem, bohužel však one-
mocněl polymyelitidou což je typ dětské 
obrny. Během mládí prodělal mnoho ope-
rací a v podstatě tak většinu svého dětství 
prožil v nemocnicích a lázních.

Přestože jeho otec byl také muzikant, na kla-
rinet začal hrát až kolem svých 15. naroze-
nin.  Svou životní lásku poznal již v 17 letech. 
Irence bylo 14, když spolu začali chodit. Svat-
ba se konala 25.8. 1973 a letos by tak osla-
vili 50. výročí společného života. S manžel-
kou založili rodinu, narodil se jim syn Marek 
a dcera Monika. Začal s přestavbou domu 
a po večerech často hrával plesy a zábavy.

Po letech nabytých muzikantských zkuše-
ností dostal nabídku převzít vedení orche-
str po panu Gerhardu Lokajovi. Nabídku by 
nejspíše nepřijal, pokud by jej v rozhodnutí 
plně nepodpořila manželka Irena, která pak 
ve své podpoře nepolevovala ani po zbytek 
celého svého života.

Jeho děti ještě dnes s úsměvem vzpomína-
jí, jak si doma před zrcadlem cvičil správné 
pohyby taktovkou, protože zkušenosti diri-
gentské neměl.

Život celé rodiny se od této chvíle točil oko-
lo orchestru. Veškeré víkendy i dovolené se 
podřizovaly termínům zkoušek a vystoupení, 
které měly vždy přednost. „To já jsem kvů-

li 10 minutám hraní v Opavě zrušil 14denní 
dovolenou v Bulharsku"

Kromě svých povinností dirigenta i nadále 
vyučoval nové mladé muzikanty a budou-
cí členy orchestru. „Cuzeho pochval, při svo-
jemu zostaň“

Z některých jeho žáků se stali profesionálo-
vé na nejvyšší úrovni. Nicméně i těm, kteří 
zůstali u amatérského muzicírování změnil 
život a umožnil vzniknout mnoha přátel-
ství i manželství.

S kapelou, za svou skoro 30letou kariéru di-
rigenta, absolvoval nepočítaně zkoušek a 
následně vystoupení a zájezdů, na kterých 
vznikaly nezapomenutelné „hlášky“ a moud-
ra do života. 

Na zkouškách a vystoupeních to tradič‑
ně byly:

"Tak mládeži, já vás vítám na zkušce" 

"Přeji dobrou chuť k obědu" ( po nedělní zkouš-
ce)

"Tak dětátka, já Vám děkuji za zkoušku"( po pá-
teční zkoušce)

"Stupnice po jednom" 

"I když Tě o půlnoci obudim, tak mi tu chroma-
tiku musíš být schopný zahrát"

"Mládeži, přeji Vám úspěch" (před koncertem)

Že to s námi mnohdy neměl jednoduché 
dokládají pak již legendární průpovídky.

"Do hrotské země" 

"Připravte si pesos, budete platit" (Francie F1- 
po rušení nočního klidu) 

"Chraň vas ruka paně, abyste tu bečku narazili"

"Na co jste tu jeli? To jste se mohli ožrat u Fran-
tišky"

"Zdravý člověk vydrží nečůrat 6 hodin od té 
doby co se mu začne chtít" 

Přesto všechno jej ale neopouštěl humor 
a dobrá nálada:

“Pij, bo taci mladi se už nesejdem” 

"Pij, bo se čmi" 

"Nefoť mně z boku, bo album nezavřeš" 

Richard nás letos opustil nečekaně, stihl se 
však ještě rozloučit se svou dlouholetou ko-
legyní a kamarádkou paní Editou Chwist-
kovou, vedoucí mažoretek Variace Havířov.

Závěrem naší vzpomínky bychom chtěli vy-
jádřit naši vděčnost za vše, co jsme s ním 
prožili a co nám do života dal.

Richard je hvězda, Richard je naše hvězda, 
Richard je nejlepší, hej hej!

Členové MěOM 
Dolní Benešov
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Aktuality ze šachového klubu TJ Dolní Benešov
S příchodem podzimu se opět naplno rozběhla šachová sezona. Začali jsme ji tradičním „velkým“ turnajem v kulturním domě, nyní jsou 
již odehrána první kola soutěží družstev a do bojů na 64 polích se zapojili už také naši nejmenší na několika turnajích. O tom všem bude 
krátká reportáž tohoto čísla.

37. ročník MKO ovládl IM Zwardoń
V sobotu 23. září uspořádal náš klub již 37. 
ročník Memoriálu Karla Osmančíka, který 
pravidelně bývá jedním z největších rapid 
turnajů v našem kraji. Turnaj byl součástí 
Grand Prix ČR v rapid šachu a zároveň kraj-
ským přeborem MKŠS a okresní přeborem 
OŠS Opava pro hráče z příslušných klubů. 
Hrálo se 9 kol tempem 12 minut s bonusem 
3 s za každý tah, prvních 8 šachovnic hlavní-
ho turnaje bylo přenášeno on -line na inter-
net a promítáno na plátno v sále. Technickou 
novinkou byla aplikace „Průvodce turnajem“, 
která v přehledné formě zobrazuje los ka-
ždého hráče. Je to snadná pomůcka, která 

šetří čas a „tlačenici“ před tabulemi s losová-
ním jednotlivých kol. Bohužel jeden pozdě 
příchozí hráč způsobil problém, se kterým 
software původně nepočítal, a to zapříčini-
lo mírné zmatky ve 2. kole, kde musely být 
některé partie odehrány znovu. Zpoždění se 
ovšem podařilo dohnat a jiný zádrhel během 
9 kol nenastal. Co se týče účasti na turnaji, ta 
byla opět vysoká, dohromady se zúčastni-
lo 103 hráčů v hlavní a 60 hráčů v juniorské 
kategorii. Naopak obsazení letos bylo slabší 
než předchozí ročníky, na startu se sice se-
šlo několik hráčů s tituly „mezinárodní mis-
tr (IM)“ a „FIDE mistr (FM)“, ale pouze 1 hráč 
měl rating přes 2400 bodů, druhý nasaze-
ný měl 2250 a s elem přes 2000 přijelo pou-
ze 14 hráčů. V hlavním turnaji zvítězil velmi 
suverénně první nasazený a největší favo-
rit, IM Vojtěch Zwardoń z BŠŠ Frýdek -Místek, 
když uhrál 8,5 bodu a na druhého v pořa-
dí měl náskok plného bodu a půl! Je to nej-
vyšší bodových zisk vítěze minimálně od 
roku 2009. Na druhém místě skončil Ernest 
Gibiec a na třetím Matěj Kuchař, oba shod-

ně ze Slavoje Český Těšín a oba se 7 body 
na kontě. Kromě hlavního turnaje bylo vy-
hlášeno mnoho dalších kategorií a rozdáno 
spoustu cen. Krajským přeborníkem se stal 
vítěz Vojtěch Zwardoń, okresním přeborní-
kem Pavel Rakús, nejlepším seniorem 60+ 
Ernest Gibiec (který podal vynikající výkon, 
když neprohrál žádnou partii), nejlepší seni-
orkou Zdeňka Vránová, nejlepším juniorem 
(do 20 let) Marek Miča, nejlepší juniorkou 

domácí Anna Vavřínková. Nejstarším hrá-
čem, který k nám do DB přijel, byl pan Vác-
lav Pacl, ročník 1944. Kromě toho byli odmě-
něni také nejúspěšnější hráči v kategoriích 
do ela a vylosováni byli 3 výherci věcných 
cen. V turnaji mládeže do 15 let se vyhla-
šovaly celkem 3 kategorie, do 9, 12 a 15 let 
věku. V kategorii do 9 let zvítězil Vít Buček 
z BŠŠ se ziskem 7,5 bodu z 9, v kategorii do 
12 let pak Alex Macošek z TJ TŽ Třinec se 7 
body a do 15 let Lukáš Krišica taktéž z Třin-
ce se 6,5 body. Pohár pro celkového vítěze 
si tedy odnesl překvapivě nejmladší z těch-
to vítězů kategorií, až 15. nasazený hráč tur-
naje. Pro nejúspěšnější hráče bylo připrave-
no 15 věcných cen plus medaile, oceněn byl 
také nejmladší účastník turnaje – 6letý Dani-
el Dluhoš z domácího ŠK. Zvláštní losovatel-
nou cenou pak byl dort. Druhý dort byl při-

praven pro domácí mládežníky, zbylo i na 
některé maminky a také zájemce z řad po-
řadatelů. Za organizátory musím poděkovat 
našim sponzorům, především městu Dolní 
Benešov a tím pádem i Kulturnímu domu 
a jeho zaměstnancům a firmě MK Klemens – 
Masoma, dále pak krajskému a okresnímu 
šachovému svazu. A samozřejmě díky pa-
tří také všem účastníkům, kteří vážili cestu 
do Dolního Benešova mnohdy i z velké dál-
ky a pomohli tak utvořit celkovou atmosfé-
ru velkého šachového turnaje.

Memoriál Alfreda Chrobaka
V sobotu 7. října se naše výprava čítající 7 
dětí, 1 hrajícího a 1 nehrajícího trenéra a 2 
maminky jako support zúčastnila 4. ročníku 
Memoriálu Alfreda Chrobaka v polském Ra-
tiboři. Turnaj se hrál k uctění památky dlou-
holetého prezidenta šachového klubu KSz 
Silesia Raciborz, švýcarským systémem na 9 
kol tempem 10 minut + 5 s za každý prove-
dený turnaj. Samostatně se hrály otevřený 

turnaj dospělých a turnaj mládeže do 12 let, 
dále rozdělený na dívky a chlapce a věkově 
rozdělený 9 let a mladší a 10-12 let. V turna-
ji dospělých jsme měli 2 zástupce – 11. na-
sazený jsem byl já (autor článku) a dále hrál 
ještě Oliver Kusyn se startovním číslem 69, 
celková účast se zastavila na kulatém čísle 
100. Turnaj mládeže pak hrálo 6 našich dětí – 
Ondřej, Maxmilián a Viktorie Szoloní, René 
Hartoš z Hlučína a pod přímým dohledem 
svého trenéra Maxe Slaniny pak Daniel Do-
leží a Matouš Bábík ze Zábřeha. Začalo se 

s mírným zpožděním lehce po 10. hodině 
a turnaj probíhal celkem hladkým způso-
bem. Nejlepší výsledky zaznamenali Ondra 
Szolony a Danek Doleží, když Ondra v kate-
gorii U9 uhrál 5 bodů, a to mu stačilo na 4. 
místo, Danek pak byl celkově z našich dětí 
nejlepší, získal v 9 kolech velmi pěkných 6 
bodů a v kategorii chlapců do 12 let obsa-
dil 5. místo. Jako ceny dostali oba kluci po-
ukázky na nákup v síti obchodů jednoho ze 
sponzorů turnaje v hodnotě 70, resp. 50 zlo-
tých. Ostatním se dařilo dle možností, pěk-
ných 5,5 bodu ještě dokázal vybojovat Ma-
touš a 5 bodů René, Max a Viki uhráli shodně 
3,5 bodu. Celkově turnaj vyhrál 6. nasazený 
Piotr Furas z Rydultow se ziskem 7,5 bodu. 
V turnaji dospělých Oliver narážel většinou 
na silnější soupeře a zahrál velice solidně, 
když se mu podařilo v 9 kolech nasbírat 4 
bodíky. Jeho výkon byl na úrovni 1680 elo 
bodů, což je výrazně nad jeho fide ratingem 
(1349), takže si v tomto turnaji polepšil. Já 
jsem po úvodních povinných výhrách na-
sbíral 4,5 bodu z 5 kol, v dalších kolech jsem 
měl silné soupeře a 2x jsem prohrál a 2x se 
mi podařilo se štěstím porazit nejdříve GM 
Petra Veličku a IM Hnydiuka, což mi vyneslo 
6,5 bodu a konečné 9. místo, za které jsem 
obdržel finanční prémii 300 zlotých. Vítě-
zem se stal Jerzy Kyć z TC Szach Mielec, kte-
rý jako jediný uhrál 8 bodů. Cenový fond byl 
opravdu bohatý, děti dostaly krásné pohá-
ry, pro dospělé bylo nachystáno mnoho fi-
nančních cen, např. 5 cen v kategorii do ela 
1700 atd. Jedním ze sponzorů turnaje byl 
i současný prezident KSz Silesia Ratiboř, pan 
Piotr Chrobak, který jakožto majitel pekár-
ny zajistil obrovské množství různého slad-
kého pečiva pro všechny účastníky. Stejně 
tak bylo k dispozici další drobné občerstve-
ní jako káva, čaj, voda atd. Turnaj se pove-
dl, děti byly spokojené a určitě máme dost 
dobrých důvodů se do Ratiboře opět vra-
cet. Polským kolegům děkujeme za pozvá-
ní a již se těšíme na příští ročník.

1.turnaj GP KP mládeže
Letošní ročník již zavedené série Grand Prix 
krajského přeboru mládeže do 18 let od-
startoval v sobotu 14. října prvním turnajem 
v Krnově. Hrály se 4 samostatné turnaje pro 
věkové kategorie do 10, 12, 14 a 18 let, v nej-
mladší skupině pak byla ještě zvlášť vyhod-
nocena i kategorie do 8 let. A právě v této 
zaznamenala naše výprava čítající 6 dětí nej-
větší úspěch. Po dvou výhrách v posledních 
kolech a se ziskem 4,5 bodu ze 7 kol se na 
krásném 2. místě umístil 6letý Daniel Dlu-
hoš. Ve stejné kategorii nás ještě reprezen-
tovali sourozence Max a Ondřej Szoloní, kte-

ří uhráli shodně po 3 bodech a skončili lehce 
za půlkou startovního pole, které čítalo 50 
hráčů. V turnaji do 12 let hájili naše barvy 
René Hartoš a Viktorie Szolony, ti uhráli na-
konec 3 resp. 2 body, což mezi 51 hráči na 
první půlku ve výsledkové listině nestačilo. 
Posledním zástupcem našeho klubu v tur-
naji do 18 let byl Oliver Kusyn. V 7 kolech, 
na které byl tento turnaj vypsán a které se 
hrály tempem 15 minut a 5 sekund za kaž-
dý provedený tah, vybojoval na své konto 
4 body a výrazně si polepšil, když se star-
tovním číslem 27 obsadil 14. pozici. V této 
skupině hrálo 45 hráčů, dohromady se ce-
lého klání zúčastnilo téměř 200 mladých ša-
chistů. Naše děti zápolily na šachovnicích 

opravdu do posledního dechu a od trenér-
ky Pavly Kusynové dostaly po turnaji po-
chvalu za vzornou reprezentaci klubu. Série 
Grand Prix pokračuje 2. turnajem 25. listopa-
du v netradiční destinaci – Bašce (u Frýdku-

-Místku). Celkem je plánováno pět turnajů, 
přičemž ten závěrečný finálový bude hostit 
opět náš šachový klub!

Začátek soutěží družstev
V neděli 15. 10. začaly 1. kolem soutěže druž-
stev v sezoně 2023/24. Do boje se zapoji-
la družstva „B“ a „E“, tedy krajská a okresní 
soutěž. A obě družstva narazila na soupe-
ře ze stejného klubu, jímž byl Orel Opava. 
V Opavě naše béčko, nastoupivší jako papí-
rový favorit, zvítězilo nejtěsnějším možným 
rozdílem 4,5-3,5 proti místnímu Orlu „A“. Zá-
pas byl celou dobu pod kontrolou a koneč-
ný výsledek neodpovídal průběhu zápasu, 
kdy v jednu chvíli to vypadalo na daleko vý-
raznější vítězství. V časové tísni ale naši hrá-
či předvedli dva přešlapy, a nakonec jsme 
byli za 3 body ještě rádi. „E“ doma přivítalo 
hosty z Orla „C“. Naše mladé družstvo sou-
peři moc šancí nedalo a vyhrálo přesvědči-
vě v poměru 4-1. Premiéru dnes za Dolní Be-
nešov absolvovaly dvě letní posily – Olina 
Dvořáková (Brno) a Jakub Vaněk (Bolatice). 
Oběma se v prvním zápase podařilo zvítě-
zit a my našim novým spoluhráčům přeje-
me mnoho dalších vítězných partií na kontě.

Kroužek mládeže
Od září probíhá pravidelný kroužek mláde-
že v Dolním Benešově, Zábřehu a Hlučíně. 
V Dolním Benešově se trénuje vždy ve čtvr-
tek od 16 do 19 hodin v klubovně ŠK v domě 
služeb. Pro případné zájemce: další informa-
ce a kontakt na trenéry naleznete na webo-
vých stránkách našeho klubu.

Následující šachové akce
Po uzávěrce čísla se uskutečnilo Mistrovství 
Moravy a Slezska mládeže do 16 let v Kou-
tech nad Desnou, kde budeme mít také naše 
želízka v ohni. 

Reportáž přineseme v dalším vydání zpra-
vodaje. Probíhají také další soutěže druž-
stev i turnaje mládeže (okresní přebor, turnaj 
kroužků pro nejmenší), aktualizace se bude-
me snažit průběžně dávat na webové stránky 
klubu, jejichž adresa je: https://sachydb.cz

Za výbor ŠK TJ Dolní Benešov
Ing. Pavel Rakús    

Vítězové krajského přeboru. Zleva: organizátor 
Bělka L., Rakús P., Vesselovsky S., vítěz Zwardoń 
V., Gibiec E., Kuchař M. 

Bývalý dlouholetý předseda klubu Vavřínek R.  
a za ním další z pořadatelů Vitásek T.

Mládežníci šachového klubu TJ Dolní Benešov 
s trenéry

Výprava ŠK TJ DB v týmovách barvách  
na turnaji v Ratiboři

Vítězové kategorie H8, uprostřed náš Dluhoš D.  
s pohárem za 2. místo .

Účastnící GP KP v Krnově. Zleva: René, Max, Da-
nek, Viki, Ondra, Oliver
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Menu v Dolním Benešově
• krémová polévka ze spálených šalotek a pórku s křu-
pavou husí kroketou v panku a čerstvou pažitkou

• Bao knedlíček s trhaným husím konfitem, asijská ma-
rinovaná zelenina, pražené ořechy, čerstvý koriandr, sri-
racha dressing, sezam

• Mini lokše opečené na česnekovém sádle, trhané 
kachní stehno v silné výpekové omáčce, červené zelí s ma-
racujou, svatomartinským vínem a flambovanými jablky, 
celerová sláma s uzenou solí

• domácí dýňové špecle na bylinkovém másle, uzené 
maso z žeber, otické špekové zelíčko, petrželka, vídeňská 
cibulka

• tvarohové knedlíčky v opraženém kokosu s mandle-
mi, borůvkový žahour, zakysaná smetana, citr. kůra, strou-
haný tvaroh

Ochutnávky zdarma

Slavnosti sv. Martina v Dolním Benešově – 11. 11. 2023
Svatomartinské oslavy spojené s ochutnávkou mladého (svatomartinského) vína se do povědomí širší veřejnosti dostávají až v posledních 
letech. To však neznamená, že by svatomartinská tradice byla nová – naopak. Vznikla již v 18. století, kdy za vlády císaře Josefa II. v den 
sv. Martina chodívali majitelé vinic ke svým vinařům ochutnat nové víno a podle jeho kvality se pak rozhodovali, jestli s vinařem prodlouží 
smlouvu na další rok. Pokud byla smlouva prodloužena, byl to opravdu pádný důvod k oslavě. Z tohoto dávného zvyku zůstaly do dnešních 
dnů svatomartinské oslavy, svatomartinské víno a svatomartinská husa.

Svatý Martin je s městem Dolní Benešov ne-
odmyslitelně spjat, neboť právě tomuto svět-
ci je zasvěcen zdejší kostel. V místní části Zá-
břeh je kostel zasvěcen sv. Urbanu, který je 
považován na patrona vinařů.

Historický první svatomartinské slavnos-
ti v Dolním Benešově budou zahájeny mší 
svatou ke cti sv. Martina v 9.30 hod. v míst-
ním kostele. 

V 11.11 hod. proběhne na náměstí. C. Lell-
ka otevírání mladých vín, jejich prezenta-
ce a degustace za doprovodu cimbálové 
muziky. 

Od 12.00 hod. proběhne kulinářská show, 
s možností ochutnávek svatomartinských 
pokrmů v netradičním a moderním prove-
dení. 

V 14.40 hod. bude v podání dětí ze základ-
ní školy představen komponovaný příběh o 
sv. Martinovi a v 15.00 hod. přijede sv. Mar-
tin na bílém koni.

Od 16.00 vystoupí na náměstí Tomáš Koč-
ko & Orchestr a od 18.00 hod. se předsta-
ví ostravská hudební skupina NEDIVOČ. Po 
celou dobu trvání slavností bude zajištěno 
bohaté občerstvení, široká nabídka mladých 
vín, atrakce pro děti a ve večerních hodinách 
afterparty s DJ.

Mgr. Viktor Štefek 

Program slavností :
9.30 Mše svatá ke cti sv. Martina (s biřmováním) – kostel
11.11 Otevírání mladých vín
12.00 Cooking Show POJEZ + cimbálovka
14.40 Komponovaný příběh o sv. Martinovi 

15.00 Příjezd sv. Martina
16.00 Tomáš Kočko & Orchestr
18.00 kapela NEDIVOČ
20.00 DJ

Slavnosti
sv. Martina 
11. 11. 2023 / náměstí C. Lellka 

Košt  mladý
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h
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Děti pomáhají dětem
Děti z Dolního Benešova a Zábřehu se bě-
hem měsíce října zapojily do celosvětové 
akce DĚTI POMÁHAJÍ DĚTEM. 

Podpořily tak organizaci Papežská misij-
ní díla (PMD), která působí ve všech kon-
tinentech a jsou organizována v rámci ka-
tolické církve. 

Společnou modlitbou posvátného růžen-
ce vyprošovaly MÍR ve světě, pomoc po-
třebným, ale také lásku a pokoj v našich 
rodinách. Během hodin náboženství si stá-
le připomínáme, jak nesmírně důležitá je 
mezi lidmi vzájemná pomoc, podaná ruka, 
otevřené oči, ale především srdce. 

Tuto organizaci bylo možné podpořit také 
finančně, zakoupením některých předmě-
tů, včetně misijního kalendáře (do konce 

roku k dispozici k zakoupení na faře nebo 
v kostele do vyprodání). Děkujeme všem 

dětem a rodičům za hojnou účast. 

Věra Dudová, katechetka

Předvánoční svátost smíření
DB – Zábřeh:
Úterý 19. 12. 2023: 15:00 – 17:00 ( místní duchovní )

Dolní Benešov:
Čtvrtek  21. 12. 2023:

08.30 – 11.30  ( 1 cizí zpovědník )

14.00 – 17.00  ( 1 cizí zpovědník )

18:45 – 20:00  ( místní duchovní )

Možnost návštěvy  
jesliček v kostele  
sv. Martina
(přes boční vchod do kaple 
sv. Josefa)
1. svátek vánoční 25. 12. 2023: 
odpoledne 14:00 – 16:30

2. svátek vánoční 26. 12. 2023: 
odpoledne 14:00 – 15:00

Z naší farnosti Zprávičky z barevné  
školičky
Po prázdninách kluci, holky,
spěchali do naší školky.
Školička jak kytička,
slyšet je v ní písnička.
Zpívá dětem pro radost,
pro všechny má hraček dost.

Hned v prvních týdnech naše školička při-
vítala kouzelníka Aleše Krejčího, který nám 
ukázal spoustu triků. Kouzlení si mohly vy-
zkoušet i samotné děti. Dorazilo k nám i di-
vadlo Smíšek s krásnou naučnou pohádkou, 
Průzkumníci v lese

Teplé a slunné dny jsme využily nejen na 
dovádění dětí na školní zahradě, ale také 
k mnoha procházkám do okolí a sběru pod-
zimních plodů. Třídy Sovičky a Motýlci se 
vydaly na pěší procházku kolem rybníka 
Nezmaru. Cestou děti plnily mnoho úkolů 
a odměnou jim byly sladkosti.

Vyzkoušeli jsme si také první společný výlet 
autobusem do Zoologické zahrady v Ostra-
vě. Počasí se nám velmi vydařilo a děti si vý-
let nesmírně užily.

Třída Berušek uspořádala s rodiči na stadio-
nu, Drakiádu“.

Podzimní větřík nám na barevném lístečku 
přivál krásnou zprávu, že se výtvarná práce 
Nely V. ze třídy Motýlků umístila v meziná-
rodní soutěži dětské kresby a byla vystave-
na na, Mezinárodní výstavě dětské kresby 
a grafiky v Havířově“.

U krtečků v Zábřehu…
Ani jsme se nenadáli a po prázdninách jsme 
se přivítali v naší barevné školičce. Novým 
kamarádům pomohly s adaptací na nové 
prostředí starší děti a dnes už můžeme uží-
vat krásné babí léto bez slziček.

S rodiči, jsme si užili krásné první podzimní 
odpoledne společně s dětmi, na školní za-
hradě. Jednalo se o, Dýňování“, kdy si děti 
s rodiči zasoutěžily, na závěr vydlabaly dýni, 
kterou pak ozdobily školní zahradu. Nako-
nec si děti odnesly sladkou odměnu.

Aby se dětem zpestřil každodenní program 
v rámci MŠ, pozvali jsme si k nám do mateř-

ské školy divadlo Smíšek s pohádkou, Oškli-
vé káčátko“ a divadlo Letadlo s Průzkumníky 
v lese, kde se děti seznámily s lesními živo-
čichy a jak se máme správně chovat v lese.

Přijela k nám i policie, která dětem ukáza-
la svou každodenní práci, výcvik psovoda 
a poučila je o bezpečnosti chování.

Radka Balarínová

Berušky drakiáda

Motylci Nezmar

Průzkumníci v lese divadlo Zoo sovičky
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Vážení přátelé,
máme za sebou další, v pořadí již 28. Krajskou Hornoslezskou výstavu psů všech plemen a já mám potřebu zde napsat pár řádků. Tato vý-
stava byla velmi vydařená akce. Jezdí k nám vystavovatelé z celé republiky i zahraničí, tudíš to není jen regionální akce. Celkem se přihlásilo 
necelých 370 psů různých plemen a probíhala i velmi oblíbena soutěž dětí, kde se jich přihlásilo 20.Při finále výstavy byla ůžasná atmosféra.
Každý kdo tam byl měl svého favorita a byl v napětí, kdopak vyhraje hlavní cenu 1 m. vysoký pohár. Absolutní vítěztví si zaslouženě odnesla 
překrásná fenka Bišonka.

Ačkoliv to v sobotu nevypadalo, počasí vyšlo nakonec krásné. Prav-
da, mohlo být trošku tepleji, ale nemůžeme chtít všechno, že. My-
slím, že pro psy to bylo mnohem lepší než kdyby byla třicetistup-
ňová vedra. A o psy nám jde v první řadě.

Již během výstavy jsem slyšel slova chvály od našich vystavovate-
lů a návštěvníků, po ukončení jsme dostali velkou pochvalu od roz-
hodčích a od nedělního večera se na Facebooku objevují pochval-
né příspěvky od vystavovatelů.

Všechno toto vnímám a prožívám s pocitem hrdosti. Hrdosti, že 
můžu být součástí tak skvělého organizačního týmu. Jeden vedle 
druhého jste makali jako ďas a díky tomu vše fungovalo jako dob-
ře promazaný stroj. Parkoviště, stánky, výstavní kancelář, vedoucí 
a zapisovatelé v kruzích, servis při stavění a bourání výstavy, všech-
na ta mravenčí práce okolo, která není na první pohled vidět, ale 
bez ní by to prostě nešlo. Prostě byli skvělí a připraní na značkách.
Proto moje první děkovačka patří mému týmu Kylologického klu-
bu Dolní Benešov.

Vážený týme, smekám před Vámi všemi! Děkuji.
Moje druhá děkovačka patří rozhodčím, kteří přijeli z různých koutu 
naší republiky ale i ze zahraničí. Někteří u nás byli opakovaně, ně-
kteří poprvé. Velmi pohodoví lidé a podle ohlasů vystavovatelů, byli 
spravedliví, posuzovali korektně a za to jsem velmi rád.

Vážení rozhodčí, děkuji!
Další děkovačka patří vystavovatelům. Vytvořili jste skvělou atmosfé-
ru, kulisu výstavy a díky Vám mohli diváci vidět nespočet plemen psů.

Vážení vystavovatelé, děkuji!
Nakonec jsem si nechal děkovačku pro naše sponzory. Můžete mít 
skvělý tým, skvělé rozhodčí a spoustu vystavovatelů, ale pokud ne-
máte sponzory, jste v háji. Naši výstavu sponzorovali:

Mountfield

Canis prosper, s. r. o.

Veterinární ordinace MVDr. Petr Špánek, MVDr. Tatiana Špánková

MALHVO, s. r. o.

Winner poháry, s. r. o.

Masoma Klemensová, s. r. o.

MJM agro, a. s.

TENESCO, s. r. o.

Truhlářství Radim Slivka

Zahradnictví Patrik Wieder

Městu Dolní Benešov

Vážení sponzoři, děkuji!
Ještě jednou všem děkuji a už se těším na další výstavu, příští rok 
28. 4. 2024.

Lumír Krásenský, Marek Dehner, Helena Němcová, 
výstavní výbor

Kynologický klub Dolní Benešov, z.s.

Podzimní rybářské závody

Krásný závěr letního počasí letos přilákal do areálu rybář-
ského klubu Kamenec mnoho účastníků i hostů podzim-
ních rybářských závodů. Ty se konaly v sobotu 14. října. 

Na vítěze čekala finanční odměna a také nádherné ry-
bářské poháry. Pro ostatní návštěvníky bylo připraveno 
bohaté občerstvení a posezení v areálu Kamence. Všem 
rybářům a hostům děkujeme za účast na rybářských zá-
vodech a těšíme se na Vaši přízeň i v příštím roce.

Mgr. Leon Hahn
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Zprávy ze školy 

Fajna dilna

Ve dnech 4. a 5. října jsme se žáky osmé-
ho ročníku zavítali do oblasti Dolních Vít-
kovic. Zde jsme se ve Fajne dilně zúčast-
nili čtyř workshopů. Žáci byli moc šikovní 
a během dopoledne si pod vedením zku-
šených pracovníků ušili polštář, vyzkou-
šeli vitrážovou techniku a vyrobili pla-
chetnici. Ze dřeva pro hmyzí kamarády 
vyrobili domeček a také nakoukli do tajů 
elektrotechniky, práce s kovy a vyzkou-
šeli si i svařování. Všem se nám akce líbila.  

Mgr. Monika Kubincová

Leonardo da Vinci

Počátkem měsíce září k nám do školy zavítali 
dva členové pardubické umělecké Agentu-
ry Pernštejni. Zajímavou formou nás sezná-
mili se životem a dílem významného rene-
sančního umělce a vynálezce Leonarda da 
Vinciho. V první části jsme zhlédli několik 
scének o Leonardově životě a díle. Druhá 
část byla věnována interaktivní výstavě, kde 
jsme si mohli prohlédnout reprodukce nej-
známějších děl, například tajemnou Monu 
Lisu, nebo prozkoumat a vyzkoušet si, jak ně-
které jeho vynálezy fungují (foukáním jsme 
zjišťovali, kdo má silnější plíce ☺).

Mgr. Marcela Halodová

Sportovní projektový den
V pondělí 2. října se žáci prvních 
ročníků zúčastnili sportovního 
projektového dne. Trenéři fot-
balové přípravky ve spolupráci 
s p. Michalem Bachroníkem si na 
hřišti FC Dolní Benešov připravili 
pro žáky 7 sportovních disciplín, 
ve kterých si vyzkoušeli svou ob-
ratnost, rychlost, vytrvalost i sílu. 
U každého stanoviště pomáhali 
chlapci z vyšších ročníků. Po zdolá-
ní všech disciplín se děti občerstvi-
ly tatrankou a minerálkou a dosta-
ly i malý dáreček.

Počasí dětem přálo, sportovní do-
poledne si užily tak, že jim nevadi-
ly ani promočené boty z ranní rosy.

Mgr. Hana Kolaříková

Sklidili 
jsme úrodu
Na podzim se všich-
ni začnou připravovat 
na zimu a my jsme ve 
škole také nezaháleli. 
Ze záhonů jsme sklidi-
li naše výpěstky a zá-
hony poryli. Na naši 
úrodu jsme náleži-
tě úpyšní. Ukázku na-
šich výpěstků můžete 
vidět na fotografii.

Mgr. Monika Kubincová

Volejbalový kroužek

V polovině měsíce září jsme opět zahájili činnost volej-
balového kroužku. Pár prvních tréninků jsme ještě moh-
li, díky příjemnému počasí, strávit venku na antukových 
kurtech. Nyní už trénujeme opět v hale. Na závěr první-
ho tréninku jsme pro děti nachystali opékání špekáčků 
a báječně jsme si na nich pochutnali.

Mgr. Monika Kubincová

Kluby klubům
Název již napovídá, že ženy a muži klubů seniorů na Hlučínsku 
si zábavu vytvořili sami pro sebe. Využili vlastní šikovnost, um 
a nápaditost, aby se presentovali a vzájemně si dokázali, že ješ-
tě umí. Předvedli, že věk není nepřekonatelná hranice, dokázali 
ji překonat plnohodnotně, samozřejmě v rámci svých fyzických 
možností. Nastavení společnosti ke stárnoucí populaci je dost 
negativní, na dnešním setkání senioři vyvrátili poznámky spo-
jené se stářím, jako je šedivost a nezajímavost. Byla to pestrost 
a nápaditost, která šla ruku v ruce se snahou ukázat, jak se ještě 
dokážou pobavit. Senioři předvedli klasické formy zábavy, jako je 
zpěv, country a námořní tanec, scénky, hra na kytary i harmoniku.

Zábava se nesla na vlně retro, probouzelo vzpomínky a připo-
mělo již odešlé mládí.

Setkání klubů se uskutečnilo 5. 10. 2023 v Kulturní domě v Hlu-
číně. Senioři z Dolního Benešova, kteří jsou součástí spolku SP-
CCH se prezentovali tancem a zpěvem. Kytaru pana Josefa Ba-
ďury doprovázely zpěvem dvě naše členky a rytmická hudba 
přilákala na parket i náš tančící pár. Repertoár známých písní 
p. Baďury nakonec rozezpíval celý sál. A nakonec sladká tečka. 
Dort pro vítěze MISS SENIORKA si odnesla, p. D. Cigánová z Dol-
ního Benešova, která soutěž vyhrála.

A. Malchárková
Za SPCCH Alena Zeissová předsedkyně

Ohlédnutí za aktivitami spolku SPCCH za poslední čtvrtletí…
Náš spolek nepolevuje a je o nás slyšet! Kromě toho, že pravidelně probíhají členské schůze tak neotálíme a pořádáme mnoho zajímavých 
aktivit a také se podílíme na společenských akcích pořádaných našim městem.

Sport v režii SPCCH
V červnu jsme ukončili sezónu bowlingu 
a od září jsme po letní pauze odstartovali 
novou v Hlučíně. Zájem našich členů o bow-
ling je velký a při každé hře se projevuje sou-
těživost s cílem dosáhnout ještě lepšího vý-
sledku než minule.

Každoročně se účastníme sportovních her 
v Hlučíně, na kterých letos naše družstvo 
obsadilo krásné druhé místo.

Otevření zrekonstruované ZŠ
Účastnili jsme se slavnostního otevření zre-
konstruované základní školy, kde jsme pro-
vozovali stánek s občerstvením. Naše členky 
paní Němcová, Ranošová a Hymonová na-
pekly výborné koláče, ke kterým jsme nabí-
zeli lahodnou kávu.

Výlety spolku
Jelikož nás baví poznávat nová místa nejen 
v Česku, ale i v zahraničí, uspořádali jsme 
jednodenní zájezd do Kroměříže s prohlíd-
kou města a zahrad arcibiskupského zámku 
s průvodcem. V říjnu jsme vyjeli na Sloven-
sko do Turčianských Teplic, kde jsme strávi-
li týden odpočinku.

Členské schůze
Co čtvrt roku pořádáme členské schůze 
v sále našeho KD, při kterých bývá pravidel-
ně hojná účast. Program zahrnuje úvodní 
slovo předsedkyně spolku a lékařskou před-
nášku na téma „Péče o své zdraví“. Posléze 
je připraveno malé občerstvení a probíhá 
diskuze mezi členy. Tradičně probíhají gra-
tulace našim jubilantům s kytičkou a drob-
nou pozorností. Poslední schůze letošního 
roku proběhne v prosinci.

Závěrem léta proběhlo příjemné odpole-
dne na Kamenci v duchu veselé atmosféry 
a dobré zábavy, kterému napomohlo slu-
nečné počasí.

Na závěr bychom tímto chtěli poděkovat 
panu starostovi a městu za poskytnutí pro-

stor v budově bývalé „červené školy“ k našim 
pravidelným schůzkám, na kterých diskutu-
jeme o životě v městě a zároveň zde vznika-
jí nápady na další činnosti spolku. Moc rádi 
mezi nás přivítáme nové pozitivní a vstříc-
né členy.

Ludmila Vavřínková
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Tenisová sezóna 2023 odpískala svůj konec
V průběhu září a října se dohrávaly poslední turnaje jak v závodním tak v amatérském tenise. Pomalu ale jistě se nám blíží přesun do vnitřních 
prostor, který v našem klubu započne prvním listopadovým dnem. Do té doby stále trénujeme pod širým nebem, tedy samozřejmě pokud to 
počasí dovolí. Pro případ dřívějšího stmívání během podzimních měsíců jsme na začátku června instalovali na kurt č. 1 umělé osvětlení, které je 
nyní každodenně využíváno. Pojďme se nyní společně ohlédnout jaké byly poslední tři měsíce venkovní sezóny.

ZÁVODNÍ TENIS
Družstvo minitenistů v Ostravě

Na kurtech SC Ostrava se v pátek 18. 8. 2023 
odehrál týmový turnaj v minitenisu. Naše 
družstvo reprezentovali: Jakub Slivka, Mar-
tin Stareček, Sebastian Toviš, Josef Hulva. Do 
prvního kola nám los přiřadil tým TK PRE-
CHEZA PŘEROV A. První kolo se hrálo osm 
dvouher a náš tým prohrál 0:8. Tento tým 
se stal později vítězem celého turnaje. V pa-
vouku jsme tak pokračovali do zápasů o 5.-8. 
místo. Dolnobenešovští minitenisté se poté 
utkali s TK PRECHEZA PŘEROV B. Tato utkání 
se již hrála na 4 dvouhry. Všichni borci před-
vedli bojovné výkony a zaslouženě jsme zví-

tězili 3:1. V poslední fázi jsme prohráli s tý-
mem SK VITALITY SLEZSKO 1:3 a z celkových 
osmi týmů jsme obsadili 6. místo. Souběžně 
s minitenisovým turnajem se v areálu ode-
hrávala finálová utkání MČR dospělých. Zá-
věrečného ceremoniálu se účastnili všichni 
aktéři a pro děti to byl nezapomenutelný zá-
žitek včetně společné fotky s letošním mis-
trem Hynkem Bartoněm.

Družstvo minitenistů v Přerově

Poslední srpnovou neděli jsme zajeli na Me-
moriál Zdeňka Kocmana do areálu TK Pre-
cheza Přerov. Celkem na 6 minitenisových 
dvorcích hrálo 9 družstev, které byly naloso-
vány do tří tříčlenných skupin. Nejprve nás 
čekal souboj se Zbrojovkou Vsetín. Silné-

ho soupeře (2. místo na konci turnaje) jsme 
potrápili, co se dalo, ale prohře 3:5 to neza-
bránilo. Ještě více vyrovnané utkání jsme 
sehráli proti týmu TK Na Dolině (Trojanovi-
ce). Zde rozhodoval každý míček a nakonec 
jsme o ten malý kousek tahali za kratší ko-
nec a prohráli jsme 3:5. Dvě prohry nás na-
směrovaly do závěrečné skupiny o 7.-9. mís-
to. Nejprve si naši hráči poradili s týmem TK 
Precheza Přerov C v poměru 7:1. Závěreč-

ná výhra 6:2 nad TK DEZA Valašské Meziří-
čí znamenala vítězství ve skupině a koneč-
nou sedmou příčku.

Turnaj v Ostravě ‑Porubě

Poslední prázdninový den se odehrál tur-
naj minitenistů - jednotlivců v areálu Start 
Ostrava -Poruba. Dolní Benešov měl mezi 
hráči dvojité zastoupení a kluci předvedli 
dobrou reprezentaci klubu. V třináctičlen-
né konkurenci se umístil Martin Stareček 
na skvělém 5. místě a hned v závěsu za ním 
skončil Josef Hulva na 6. místě.

Turnaj v Opavě

Naše tři nejmenší tenisová želízka - Jakub 
Slivka, Martin Stareček a Josef Hulva zamí-
řili na turnaj do SK JC SPORT Opava. Turnaj 
hraný v hale nám přinesl také první stup-
ně vítězů. Bronzovou příčku vybojoval Jo-
sef Hulva. Ze čtvrtého místa se mohl rado-
vat Jakub Slivka a šestý se umístil Martin 

Stareček. Mimo těchto dvou turnajů se klu-
ci zúčastnili také dvou tenisových turnajů 
v Olomouci. V následující sezóně je již če-
kají zápasy v kategorii babytenis.

TENISOVÁ GRILOVAČKA 2023
S příchodem nového školního roku se sna-
žíme vždy poděkovat všem rodičům, hrá-
čům, dětem a fanouškům dolnobenešovské-
ho tenisu za jejich přízeň formou tenisové 
grilovačky. Akce se vydařila i letos. Nemoh-
la chybět grilovaná kýta nebo zlatavý mok. 
Všichni příchozí se nejprve zapojili do téma-
tického kvízu, po kterém následovala hod-
notná tombola.

SPORTOVNÍ HRY 2023
Letos zvítězily Břehy

Stejně jako v minulých letech byli hráči roz-
děleni do týmů podle místa svého bydliš-
tě – Konec, Humna, Břehy, Korea a Zábřeh. 
Každý tým zastupovala vždy dvojice hráčů. 
Systém turnaje byl nastaven tak, že každý 
tým sehrál s každým týmem dvě dvouhry 
a jednu čtyřhru. Počasí 16. září vyšlo na jed-
ničku a turnaj probíhal až do pozdních od-
poledních hodin. Na pátém místě se umísti-
la dvojice z Korei. Čtvrtou příčku vybojovala 
dvojice Dohnal Petr, Dihel Otakar z Konce. 
Pomyslná bronzová pozice patřila týmu ze 
Zábřeha. Druhé místo vybojovala Humna 
a z vítězství se mohly radovat Břehy. Všem 
dolnobenešovským rodákům děkujeme za 
účast a těšíme na příští ročník.

DOLNOBENEŠOVSKÉ ROLAND 
GARROS 2023
4. ročník amatérského turnaje
Již tradicí se stalo pořádání amatérského 
turnaje ve dvouhře, který připomíná jeden 

z největších turnajů na světě – Dolnobene-
šovské Roland Garros. Na kurtech zápolilo 
celkem dvanáct hráčů. Herní systém byl ná-
sledující: hráči byli rozlosování do čtyř tří-
členných skupin. Do čtvrtfinálových klání 

postoupili z každé skupiny vždy dva nejlepší 
tenisté. V úvodním semifinále na sebe nara-
zili Tomáš Krupa a Marek Hemzal. Druhé se-
mifinále obstarali Radim Pochopien a Jakub 
Varyš. Do finálového klání postoupili Krupa 
s Pochopienem. Po vítězství 6:2 se mohl ra-
dovat z titulu Tomáš Krupa. Třetí místo vy-
bojoval Marek Hemzal. Šlo vidět, že turnaj 
si našel své oblíbence, neboť někteří z hrá-
čů nevynechali ještě ani jeden ze čtyř roč-
níků. Samozřejmě nechybělo francouzské 
víno či typické sýry.

Za TK Dolní Benešov, René Dihel

vítězný tým tenisového kvízu i s odměnami

tenisová grilovačka

letošní účastníci Roland Garros

Zleva Tomáš Krupa, Radim Pochopien

Turnaj v Ostravě

Slavnostní vyhlášení v Přerově

Ministenisté s mistrem ČR Bartoněm

Martin Stareček

Josef Hulva s pohárem za třetí místo

Jakub Slivka

Sportovní hry
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FCDB–Pustá Polom 2:3

Ani ve třetím kole krajského přeboru nechy-
bělo regionální derby, když na sebe narazi-
la mužstva Dolního Benešova a Pusté Polo-
mi. V zápase se rozhodně bylo na co koukat, 
protože padlo pět gólů. Z vítězství se rado-
vali hosté. Pustá Polom vkročila do utkání ve 
velkém stylu. Svou aktivitu vyjádřila brankově 
již v 6. minutě, kdy Grussmann pěkně uvolnil 
Pompa a ten se ještě lépe trefil do vzdáleněj-
ší šibenice – 0:1. Hosté pokračovali v náporu, 
jenže gebauer, Rolný a Pomp pojistku naza-
řídili. Benešov tak zůstával při životě a krátce 
po přestávce slavil vyrovnání. Osvěčík vyslal 
kupředu labudu, který si chytře pokryl balon 
a nasadil gólmanovi Kozelskému potupné jes-
ličky – 1:1. Opařená Pustá Polom se vzpama-
tovala v 71. minutě. Po centru Augustýnka 
se totiž prosadil Gebauer – 1:2. Naši hráči se 
však nevzdávali. Necelou čtvrthodinku před 
závěrečným hvizdem oslovil Osvěčík křižným 
pasem Skrocha, který chytře přehodil Kozel-
ského – 2:2. Chleba se tak definitivně lámal 
v 84. minutě. Potůček zakroutil roh na Geb-
auera a ten opět nezaváhal – 2:3. „ První po-
ločas jsme vyloženě prospali. Byli jsme velice 
pasivní, takže Pustá Polom zaslouženě vedla. 
O přestávce proběhla v kabině bouřka a brzy 
jsme se vrátili do zápasu. Myslím si, že jsme 
pak byli lepším týmem, ale dostali jsme hlou-
pé góly.“ povzdechl si kouč Dušan Harazim.

Krasné Pole – FCDB 3:3
K poměrně důležitému souboji došlo v Krás-
ném Poli, kde se představili naši fotbalisté. 
Hrálo se prakticky o šest bodů, protože obě 
mužstva se před zápasem krčila v tabulko-
vém podpalubí. Hosté byli jen krůček od po-
rážky, kterou heroicky odvrátili v samém zá-
věru. Dolnobenešovští se rozehřívali hodně 
pomalu, takže po úvodních minutách mohli 

děkovat brankáři Simkaničovi, že zlikvidoval 
tři tutovky. Svěřenci kouče Harazima bohu-
žel nezvládli ani nástup do druhé půle. A to 
především hostující obrana, která udělala dvě 
hrubky, které potrestal Ševčík s Dudou – 2:0. 
O dramatikou zápletku se postaral dolnobe-
nešovský kapitán Moravec, když se po naráž-
ce se Skrochem opřel do balónu a krásnou 
ranou málem protrhl síť – 2:1. V 85. minutě 
si však vybral slabší chvilku Kaluža, protože 
fauloval ve vápně a Ševčík se z penalty nemý-
lil – 3:1. Kdo ovšem dolnobenešovské odepsal, 
ten udělal obrovskou chybu. V nepřehledné 
skrumáži se totiž nejlépe zorientoval Skroch 
a korigoval na - 3:2. Krásné Pole pak mohlo 
definitivně rozhodnout, jenže skvělý Simka-
nič sólové nájezdy zneškodnil. V nastaveném 
čase zažili domácí pořádný šok. Prudký centr 
Labudy si našel na zadní tyči Svoboda a s po-
mocí břevna zařídil remízu – 3:3. „Bylo to opět 
infarktové utkání. Musím přiznat, že za ta čtyři 
kola jsem zestárl minimálně o dvacet let. Do 
Krásného Pole jsme jeli vyhrát, ale úvodních 
třicet minut jsme absolutně nezvládli. Poka-
zili jsme i nástup do druhého poločasu, tak-
že to s námi vypadalo hodně špatně. Remí-
zu určitě bereme, získali jsme zlatý bod,“ řekl 
trenér Dušan Harazim.

FCDB – Vřesina 1:2
Benešovští fotbalisté se v úvodních čtyřech 
kolech nedočkali vítězství, takže proti ostrav-
ské Vřesině chtěli černou sérii ukončit. Hos-
té ovšem představovali velice nepříjemného 
soupeře, protože se letos drží v tabulce hod-
ně vysoko. Domácí bohužel po závěrečném 
hvizdu znovu smutnili. Svěřenci trenéra Ha-
razima měli od začátku výrazně navrch, jen-
že ve finální fázi jim chybělo více přesnosti 
a důrazu. Vřesina naopak dokázala vytěžit 

z minima maximum. Ve 35. minutě totiž Stro-
halm s notnou dávkou štěstí propasíroval ba-
lon do sítě – 0:1. Dolní Benešov samozřejmě 
neztrácel naději a krátce po přestávce se do-
čkal zaslouženého vyrovnání. Skroch se pěk-
ně uvolnil na křídle a připravil ideální paleb-
nou pozici pro Kellera, který nezaváhal – 1:1. 
Domácí potom vrhli všechny síly do útoku, 
jenže Osvěčík, Skroch a Labuda výsledkový 
obrat nezařídili. Kalich hořkosti si fotbalisté 
Dolního Benešova dopili do dna v 82. minutě. 
Při standardní situaci totiž nepokryli Bogda-
na, díky kterému si hosté odváželi všechny 
body – 1:2. „Zápas se mi velmi těžce hodno-
tí, protože jsme podali zřejmě nejlepší výkon 
v sezóně. Soupeře jsme mačkali celých deva-
desát minut jako citron. Oni se třikrát dosta-
li na dostřel naší branky a dali nám dva góly. 
Vpředu nám chybí větší hlad po gólech, důraz 
a asi taky kvalita. Vřesinu jsme měli na lopatě 
a nakonec jsme zůstali bez bodů,“ kroutil hla-
vou dolnobenešovský taktik Dušan Harazim.

Brušperk – FCDB 4:2
Fotbalistům už trošku začíná zvonit hrana. 
V dosavadních šesti kolech totiž ani jednou 
nezvítězili a nacházejí se na úplném chvostu 
tabulky. Jejich zmrtvýchvstání bohužel nena-
stalo ani v Brušperku, kde se opět dopustili 
spousty chyb. Benešovští nezachytili začá-
tek zápasu, když nejprve propadli v defenzi-
vě a Kutáč otevřel skóre – 1:0. O chvíli později 
Tchuř místo hry signalizoval ofsajd, čehož ne-
milosrdně využil Hutník – 2:0. Benešov vycítil 
šanci těsně před přestávkou. Labuda nejprve 
prošel do šestnáctky, kde se pokusil ohrozit 
gólmana Sztefku a odražený balon uklidil do 
sítě Osvěčík – 2:1. Bodové naděje hostů se ov-
šem brzy rozplynuly. Kutáč totiž proměnil dol-
nobenešovské fotbalisty v kužely a po nád-
herné individuální akci zvýšil na 3:1. Rozjetý 
Brušperk se počtvrté radoval v 73. minutě 
zásluhou Šiláka – 4:1. Benešovští už dokáza-
li pouze kosmeticky upravit nepříznivý stav. 
Po nedovoleném zákroku na Bočka se pískala 
penalta, kterou nepohrdl Labuda – 4:2. „Chtě-
li jsme zvítězit, ale slova zůstala v kabině. Klu-
ci si musí uvědomit, že fotbal může bolet. My 
si bohužel jdeme jen zahrát. Směrem dopře-
du to ještě docela jde, ale bráníme příšerně. 
Je s podivem, že chyb se opakovaně dopou-
štějí i zkušení hráči. Pokud kluci nezačnou za 
Dolní Benešov bojovat, tak se s některými bu-
deme muset rozloučit. Určitě potřebujeme 
doplnit kádr,“ zlobil se kouč Dušan Harazim.

FCDB–Petřvald na Moravě 0:5
Další pořádnou facku schytal Dolní Benešov 
od ambiciózního Petřvaldu na Moravě, kte-
rý se nijak netají postupovými plány. Na do-
mácím stadionu si bohužel svěřenci trenéra 

Harazima na silného soupeře nevyšlápli, když 
utrpěli pětigólový debakl a jsou i nadále na 
chvostu tabulky. Hosté se na trávníku dlou-
ho nerozkoukávali, protože již ve 3. minutě 
propadl dlouhý nákop na Dujsíka, který po-
hotově otevřel skóre – 0:1. O chvíli později 
chyboval při rozehrávce Hluchník a Buryan 
zvýšil na 0:2. Dolnobenešovští i nadále půso-
bili odevzdaným dojmem, takže Petřvald si 
v poklidu hlídal svůj náskok, který před pře-
stávkou ještě zvýraznil. Do zápasových sta-
tistik se tentokrát zapsal Urban – 0:3. Favorit 
pokračoval v krasojízdě i ve druhém poloča-
se. V 64. minutě dostal příliš mnoho prosto-
ru Kovařík a zúročil své zkušenosti z vyšších 
soutěží – 0:4. V samém závěru utkání se ještě 
domácí Osvěčík utopil ve vlastních kličkách, 
hosté podnikli smrtící kontr a Taraba pečetil 
na 0:5. „byla to od nás slabota. Podali jsme 
odevzdaný výkon, když bych chtěl pochvá-
lit pouze sedmnáctiletého Gajdečku. Petřvald 
se na vítězství ani moc nenadřel, my jsme mu 
to svým přístupem hodně ulehčili. V posled-
ních týdnech bojujeme s marodkou, takže 
ještě chceme kádr doplnit. Věřím tomu, že 
se zlepšíme,“ řekl dolnobenešovský trenér 
Dušan Harazim.

Heřmanice – FCDB 3:1
Benešov v letošní sezoně výsledkově i her-
ně strádá, když se potácí na chvostu tabulky. 
Před zápasem v Heřmanicích stále čekal na 
úvodní vítězství a černou sérii bohužel nezlo-
mil ani v Ostravě. Hosté se sice prezentova-
li solidním výkonem, ale body jim opět unik-
ly. Na lavičku se místo nemocného trenéra 
Harazima posadil Jaroslav Samson, ale štěstí 
to hostům nepřineslo. V úvodní půlhodince 
mohli jít do vedení, jenže Osvěčík s Gajdeč-
kou koncovku nezvládli. Heřmanice naopak 
pálily ostrými náboji. Nejprve se uvolnil na kří-
dle Schaumann a střelou z úhlu otevřel skó-
re – 1:0. Těsně před přestávkou reklamovala 
dolnobenešovskě defenziva aut, rozhodčí ov-
šem nechali pokračovat ve hře a Opata vsí-
til důležitý gól do šatny – 2:0. Bodové naděje 
hostů definitivně pohřbila 62. minuta. Bran-
kář Baránek totiž nevyběhl na roh a Půda se 
nemýlil – 3:0. Benešovští v závěru aspoň ko-
rigovali. Ve skrumáži se nejlépe zorientoval 
Osvěčik – 3:1. „Musím si veřejně postěžovat 

na rozhodčí. V Heřmanicích se prostě neda-
lo vyhrát. Do zápasu jsme vstoupili odhodla-
ně, když jsme byli dostatečně odvážní a ag-
resivní. Bohužel se nám nepodařilo vstřelit 
gól a pak jsme si nepohlídali konec poločasu. 
Po přestávce už jsme to museli otevřít, takže 
soupeř hrozil z brejků,“ sdělil zaskakující tre-
nér Jaroslav Samson.

FCDB – Č. Těšín 0:2
Fotbalisté se stále nevyhrabali ze dna tabul-
ky, takže zůstávají hlavním aspirantem sestu-
pu. Domácí mužstvo začalo velice sympatic-
ky, když se hnal kupředu Kaluža, ale gólman 
Benedík vystihl jeho úmysl. O chvíli pozdě-
ji vyrazil Benedik střelu Sobka pouze k Valo-
vi, který ovšem zblízka neuspěl. Nerozhodné 
skóre potom nezrušil ani Skroch, protože pálil 
nad břevno. Český Těšín naopak vytěžil z mi-
nima maximum, když se opřel do míče Luděk 
Maceček a nekompromisně rozvlnil síť – 0:1. 
Dolní Benešov se samozřejmě nevzdával, ale 
nástup do druhé půle mu totálně nevyšel. Při 
standardní situaci prošel balon klubkem no-
hou až ke Krucinovi, kterého ideálně nepokryl 
Kaluža, takže hosté utekli do dvoubrankové-
ho trháku – 0:2. Z tohoto úderu už se domá-
cí fotbalisté nevzpamatovali, což znamena-
lo další soutěžní porážku.“ Myslím si, že jsme 
podali jeden z nejkvalitnějších výkonů sezo-
ny. Kluky musím pochválit, protože v prvním 
poločase byli lepším týmem. Bohužel se na-
dřeme na každý gól a sami inkasujeme laciné 
branky, když nám tam skoro všechno spadne. 
Špatný začátek druhé půle nás pak definitiv-
ně srazil do kolen,“ povzdechl si dolnobene-
šovský stratég Dušan Harazim.

FCDB–Jakubčovice 3:1
Bláznivý zápas byl k vidění v Dolním Benešo-
vě, kam přicestovaly Jakubčovice. Benešovští 
sice v poločase vedli, ale hned po přestávce 
inkasovali a pak navíc Samson obdržel červe-
nou kartu. Harazimovi chlapci ovšem i v osla-
bení rozhodli o svém premiérovém vítězství 
v sezóně. Dolní Benešov šel od začátku za 
svým cílem, jenže střelecky se trápil. Jasně 
to dokumentovaly neproměněné příležitos-
ti Moravce, Osvěčíka a především Valy, který 
po ideálním pasu Skrocha zamířil nad břev-
no. Domácí ovšem neházeli flintu do žita, tak-
že se radovali z gólu do šatny. Na nadýcha-
ný centr Baránka si naskočil Osvěčík a uklidil 
míč hlavou nechytatelně k tyči – 1:0. Druhý 
poločas se ovšem nevyvíjel podle dolnobe-
nešovských představ. Schreier se totiž brzy 
postaral krásným trestňákem o vyrovnání – 
1:1. Další facku Slezané schytali v 72. minutě, 
protože byl vyloučen Samson. Domácí tým 
ovšem prokázal obrovskou vůli po vítězství. 
O chvíli později našel Skroch uvnitř šestnáct-

ky volného Hluchníka, který měl jednodu-
chou úlohu – 2:1. Výhru Dolního Benešova 
pak v závěru jistil zkušený matador Juchelka 
3:1. „Měli jsme velké problémy se sestavou, ale 
kluci se k tomu postavili výborně. Kromě krát-
kého výpadku ve druhé půli jsme byli lepším 
mužstvem. Nezlomila nás ani červená karta. 
Takové vítězství jsme potřebovali. Věřím, že 
to pro nás bude obrovská vzpruha do zbyt-
ku podzimu,“

„Repre“ opět 
v Dolním Benešově
Po červencové návštěvě ženské reprezentace 
ČR tentokrát reprezentace U18. Na přátelské 
mezistátní utkání 15. 10. se Švédskem, které 
se odehrálo v Třinci a 17. 10. s Polskem, kte-
ré se odehrálo v polském Brzegu se na na-
šem stadiónu v Dolním Benešově připravo-
valo mužstvo České fotbalové reprezentace 
U-18. Pod vedením trenéra Aleše Křečka ab-
solvovali 9 tréninkových jednotek.

Michal Juchelka

„Fotbalový podzim 2023“
Vyrovnání na 1:1 s P. Polomí

Střelec Filip Labuda Daniel Skroch v akci

Benešovská naděje Nikolas Gajdečka

Radost po vítězném gólu

Mladší žáci

Porada s trenérem - ml. Žáci

Česká reprezentace U18 FC Dolní Benešov
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Firma CNC PAMA group s. r. o. 

v Kravařích hledá:

VOLEJTE: 733 642 537

www.cnc-pama.cz

• CNC operátory
(frézaře a soustružníky)

NA ÚTĚKU
Piere Palmade, Christophe Duthuron

Carmen Mayerová | Tereza Kostková

režie Jakub Nvota | scéna Karel Čapek | kostýmy Katarína Hollá | hudba Kamil Mikulčík
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12. března 2024 v 19.00    Vstupné: 450 Kč, 400 Kč
Předprodej: KD Dolní Benešov pokladna po–pá 15.30–19.00 nebo on-line www.kddb.cz

12. března 2024 v 19.00    Vstupné: 450 Kč, 400 Kč
Předprodej: KD Dolní Benešov pokladna po–pá 15.30–19.00 nebo on-line www.kdkd.cz

Vstupné: 

490 Kč, 450 Kč

Předprodej: KD Dolní Benešov pokladna po–pá 15.30–19.00 nebo on-line www.kddb.cz

12. února 2024 v 19.00 / Kulturní dům Dolní Benešov

4. dubna  2024 v 17.00
Vstupné: 250 Kč, 200 Kč
Předprodej: KD Dolní Benešov pokladna po–pá 15.30–19.00
Nebo on-line www.kddb.cz

Přijďte si zavzpomínat  
a zazpívat  

s Josefem Zímou!

Srdečně Vás zveme
na setkání nad novou knihou

Zámek v Dolním Benešově  
prastaré sídlo nad rybníky a lukami, 

které se uskuteční dne 19. 11. 2023 od 16.30. hodin v obřadní síni zámku  
v Dolním Benešově. Na setkání bude nová kniha uvedena v život a pre-
zentována autorkami. Přítomné dále čeká beseda, autogramiáda a pro-
dej knihy. Na programu bude rovněž prohlídka zámku, včetně běžně ne-

přístupných prostor a historických artefaktů. 

Kulturní dům

TIP!Vánoční Dárek TIP!Vánoční Dárek

TIP!Vánoční Dárek



Dolnobenešovský zpravodaj / Periodický tisk územního samosprávného celku
Vydává: Městský úřad Dolní Benešov ve spolupráci s kulturním domem. Opavská 161, 747 22 Dolní Benešov. 
Tel.: 553 651 159, e ‑mail: zpravodaj@kddb.cz. Redakce: Mgr. Viktor Štefek. Tisk: Tiskárna MORAVAPRESS, s.r.o.  
Uzávěrka tohoto čísla byla 15. 10. 2023. Uzávěrka příštího čísla je 15. 12. 2023. 
Neprošlo jazykovou úpravou. Za obsahovou a jazykovou stránku odpovídají autoři textu. Registrováno u Ministerstva kultury ČR pod č. E 12497

Program listopad – prosinec

4. – 5. 11. | Výlov rybníka Nezmar

Sobota 3. 11. | Lunetic a Holki

Neděle 4. 11. | Švestka – jevištní sklerotikon   
  Járy Cimrmana

Pátek 10. 11. | Pietní akt v Zábřehu

Sobota 11. 11. | Slavnosti sv. Martina

Neděle 19. 11. | Prezentace knihy Zámek   
  v Dolním Benešově

Neděle 19. 11. | Podzimní koncert Dolbendu

Čtvrtek 23. 11. | Miliónový údržbář –  
  divadelní představení

Sobota 25. 11. | Vánoce na Podubí

24. – 3. 12. | Taneční kolony manželů Hartmanových

Neděle 3. 12. | 1. Adventní koncert v kostele   
  sv. Martina od 16.30 hod.

Sobota 2. 12. | Rozsvícení vánočního stromu Zábřeh 

Neděle 3. 12. | V 18.00 slavnostní rozsvícení   
  vánočního stromu na náměstí  
  C. Lellka

Pondělí 4. 12. | Lenka Filipová – koncert

Středa 6. 12. | Večírek SPCCH

Čtvrtek 7. 12. | Švanci Zelí show

Sobota 9. 12. | Vánoční trhy

Sobota 9. 12. | Vánoční punč(ování) aneb   
  těšíme se na Vánoce

Neděle 10. 12. | 2. Adventní koncert v kostele   
  sv. Martina, od 16.30 hod.

Neděle 17. 12. | Vánoční koncert Městského  
  orchestru mladých, od 16.30

Pondělí 25. 12. | Štěpánská zábava

Kulturní dům

Kulturní dům Dolní Benešov
Opavská 161, 747 22 Dolní Benešov
tel.: 553 651 159, e ‑mail: zpravodaj@kddb.cz

Vánoční punč(ování)
aneb

těšíme se na Vánoce   /   Těšíme se na vás!
Sobota 9. 12. 2023 od 15.00 

náměstíčko před kulturním domem

Nabízíme: Široký výběr punčů a bohaté občerstvení 
Kulturní program v KD: Vystoupení žáků MŠ a ZŠ Dolní Benešov, ZUŠ P. J. Vejvanovského, pěvecké sbory Nezmar a Rozmar a Josef Postulka Christmas Band

Soutěžíme o nejlepší punč!


